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Protokól nr XL VI/06

z sesji Rady Powiatu w Wieluniu

z dnia 24 kwietnia 2006r.,

która odbyla sie w sali nr 101 przy Placu Kazimierza Wielkiego 2

w Wieluniu w godz. 9°°_1320.

Radni obecni na XL VIsesji Rady Powiatu w Wieluniu:

Ponadto w obradach udzial wzieli:

1. Pan Andrzej Chowis

2. Pan Slawomir Kaftan

3.

4.

5.

6.

- Sekretarz Powiatu

- Skarbnik Powiatu

- Radca Prawny Starostwa Powiatowego

- Posel na Sejm RP

- Posel na Sejm RP

- Posel na Sejm RP

Pani Beata Zajac

Pan Cezary Grabarczyk

Pan Edward Kiedos

Pan Mieczyslaw Luczak

----

1. Pan Janusz Antczak 11. Pan Janusz Majnert

2. Pan Leszek Bak 12. Pani Beata Marczak

3. Pan Tadeusz Czajkowski 13. Pani Maria Nowaczyk

4. Pan Jacek Górski 14. Pan Pawel Okrasa

5. Pani Jolanta Kacala 15. Pan Krzysztof Owczarek

6. Pan Waldemar Kluska 16. Pani Grazyna Ryczynska

7. Pan Józef Kowal 17. Pan Andrzej Stepien

8. Pan Pawel Kowalczyk 18. Pan Wlodzimierz Sygulski

9. Pan Henryk Machynia 19. Pan Michal Tarka

10. Pan Józef Majda 20. Pan Piotr Zóltaszek



- Posel na Sejm RP

- Wójt Gminy Czarnozyly

-Wójt Gminy Skomlin

- Wójt Gminy Ostrówek

- Wójt Gminy Morsko

- wIz Wójta Gminy Patnów

- Wiceburmistrz Wielunia

- Dyrektor SP ZOZ w Wieluniu

- Glówny Ksiegowy SP ZOZ w Wieluniu

- Kierownik Rejonu Dróg w Wieluniu

- Kierownik PZD w Wieluniu

- Dyrektor PCPR w Wieluniu

7. Pan Daniel Pawlowiec

8. Pan Tomasz Luboinski

9. Pan Grzegorz Maras

10.Pan Ryszard Turek

11.Pan Zygmunt Pawlak

12.Pan Andrzej Dudek

13.Pan Robert Kaja

14.Pani Bozena Laz

15.Pani Urszula Wozniakowska

16.Pan Boguslaw Orzel

17.Pan Antoni Burzynski

18.Pani Danuta Drutowska

19.Media

20.Naczelnicy wydzialów Starostwa Powiatowego

ProDonowanv Dorzadek obrad:

1. Otwarcie XLVI sesji Rady Powiatu w Wieluniu.

2. Stwierdzenie prawomocnosci obrad.

3. Przyjecie porzadku obrad.

4. Powolanie Komisji Uchwal i Wniosków.

5. Sprawozdanie Starosty z dzialalnosci miedzy sesjami Rady Powiatu

w Wieluniu.

6. Informacja Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddzial w Lodzi

o stanie zaawansowania budowy obwodnicy pólnocnej Wielunia.

7. Omówienie zadan inwestycyjnych Powiatowego Zarzadu Dróg w Wieluniu

na 2006r.

8. Podjecie uchwaly Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie podzialu srodków

PFRON przypadajacych na teren powiatu wielunskiego wg algorytmu w 2006r.

na realizacje zadan okreslonych w ustawie z dn. 27.08.1997r. o rehabilitacji

zawodowej i spolecznej oraz zatrudnianiu osób niepelnosprawnych.
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9. Podjecie uchwaly Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie przyjecia sprawozdania

z wykonania planu finansowego SP ZOZ w Wieluniu za 2005r.

10.Podjecie uchwaly Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie podzialu wolnych

srodków za 2005r.

11.Podjecie uchwaly Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmian w budzecie

powiatu i zaciagniecia kredytu.

12.Interpelacje i zapytania.

13.Wnioski i oswiadczenia radnych.

14. Zamkniecie XLVI sesji Rady Powiatu w Wieluniu.

Pkt 1

Otwarcie XLVI sesii Radv Powiatu w Wieluniu.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - otwieram

XLVI sesje Rady Powiatu. Witam serdecznie naszych poslów: Pana Mieczyslawa

Luczaka i Pana Daniela Pawlowca. Witam wójtów, radnych, Sekretarza Powiatu,

Skarbnika Powiatu, naczelników Wydzialów Starostwa, przybylych gosci oraz media.
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Pkt 2

Stwierdzenie prawomocnosci obrad.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu

stwierdzam, ze na 21 radnych obecnych jest 17, czyli obrady sa prawomocne.

Pkt 3

Przviecie porzadku obrad.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - otrzymali

Panstwo proponowany porzadek obrad. Jako punkt 12 proponuje wprowadzic

podjecie uchwaly Rady Powiatu w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Zdzislawa

Borowca na dzialalnosc Starosty Wielunskiego. Do Rady Powiatu wplynela

skierowana równiez do Wojewody skarga Pana Borowca na bezczynnosc Starosty.

Wojewoda zgodnie z wlasciwoscia przeslal skarge Radzie Powiatu w celu

rozpatrzenia. Sprawa ta zajmowala sie Komisja Rewizyjna. Proponowalbym

wprowadzic ten punkt do dzisiejszego porzadku obrad, poniewaz zgodnie z kpa mija

3D-dniowytermin rozpatrzenia skargi. Kto jest za, prosze o podniesienie reki.

W glosowaniu radni jednoglosnie (17 radnych glosowalo) wprowadzili do

porzadku obrad uchwale Rady Powiatu w sprawie rozpatrzenia skargi Pana

Zdzislawa Borowca na dzialalnosc Starosty Wielunskiego.

4



---

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - czy sa

jeszcze jakies uwagi do porzadku obrad? Nie widze. Punkt 15 bedzie punktem

zamykajacym dzisiejsza sesje. Kto jest za przyjeciem proponowanego porzadku

obrad z zaproponowanazmiana,prosze o podniesieniereki.

W glosowani radni jednoglosnie (17 radnych glosowalo) przyjeli proponowany

porzadek obrad wraz z wniesiona poprawka.

Przvietv lJorzadek obrad:

1. Otwarcie XLVI sesji Rady Powiatu w Wieluniu.

2. Stwierdzenie prawomocnosci obrad.

3. Przyjecie porzadku obrad.

4. Powolanie Komisji Uchwal i Wniosków.

5. Sprawozdanie Starosty z dzialalnosci miedzy sesjami Rady Powiatu

w Wieluniu.

6. Informacja Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddzial w Lodzi

o stanie zaawansowania budowy obwodnicy pólnocnej Wielunia.

7. Omówienie zadan inwestycyjnych Powiatowego Zarzadu Dróg w Wieluniu

na 2006r.

8. Podjecie uchwaly Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie podzialu srodków

PFRON przypadajacych na teren powiatu wielunskiego wg algorytmu w 2006r.

na realizacje zadan okreslonych w ustawie z dn. 27.08.1997r. o rehabilitacji

zawodowej i spolecznej oraz zatrudnianiu osób niepelnosprawnych.

9. Podjecie uchwaly Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie przyjecia sprawozdania

z wykonania planu finansowego SP ZOZ w Wieluniu za 2005r.

10.Podjecie uchwaly Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie podzialu wolnych

srodków za 2005r.

11.Podjecie uchwaly Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmian w budzecie

powiatu i zaciagniecia kredytu.

12.Podjecie uchwaly Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie rozpatrzenia skargi

Pana Zdzislawa Borowca na dzialalnosc Starosty Wielunskiego.
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13. Interpelacje i zapytania.

14.Wnioski i oswiadczenia radnych.

15. Zamkniecie XLVI sesji Rady Powiatu w Wieluniu.

Pkt 4

Powolanie Komisii Uchwal i Wniosków.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - prosze

o zglaszanie kandydatur do Komisji Uchwal i Wniosków.

Do Komisji Uchwal i Wniosków zgloszono nastepujacych kandydatów:

. radny Leszek Bak zglosil kandydature radnej Grazyny Ryczynskiej,

. radny Pawel Okrasa zglosil kandydature radnej Marii Nowaczyk,

. radny Janusz Majnert zglosil kandydature radnego Tadeusza Czajkowskiego.

Wszyscy zgloszeni kandydaci wyrazili zgode na prace w Komisji Uchwal i Wniosków.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - czy sa inne

kandydatury? Nie widze. Kto jest za powolaniem Komisji Uchwal i Wniosków

w proponowanym skladzie, prosze o podniesienie reki.
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W glosowaniu jednoglosnie (19 radnych glosowalo) powolano Komisje Uchwal

i Wniosków w skladzie: radna Grazyna Ryczynska, radna Maria Nowaczyk, radny

Tadeusz Czajkowski.

Pkt 5

Sprawozdanie Starosty z dzialalnosci mi

w Wieluniu.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu -

otrzymaliscie Panstwo sprawozdanie na pismie. Czy sa jakies pytania, uwagi do

sprawozdania Starosty? Nie widze. Kto jest za przyjeciem sprawozdania, prosze

o podniesienie reki.

Rada Powiatu jednoglosnie (19 radnych glosowalo) przyjela sprawozdanie

Starosty z dzialalnosci miedzy sesjami Rady Powiat.
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Pkt 6

ch i Autostrad Oddzial w Lodzi o stanie

zaawansowania budowy obwodnicy pólnocnej Wielunia.

Radny Krzysztof Owczarek - PrzewodniczacyRady Powiatu - na

poprzedniej sesji poswieconej budowie obwodnicy Wielunia zostal wyznaczony

termin dzisiejszego posiedzenia. Cieszymy sie, ze poslowie, którzy byli na

poprzedniej sesji sa równiez obecni dzisiaj. Zostalo wyslane zaproszenie do Pani

Malgorzaty Jezierskiej - Dyrektor GDDKiA Oddzial w Lodzi, jednak nie ma jej z nami.

Na sesje zostal oddelegowany Kierownik Rejonu - Pan Orzel, który zapozna nas

z obecna sytuacja budowy obwodnicy. Prosze, Pan Boguslaw Orzel.

Pan Boguslaw Orzel - Kierownik Rejonu Dróg w Wieluniu - Panie

Przewodniczacy! Wysoka Rado! Szanowni Goscie! Serdecznie dziekuje za

zaproszenie na dzisiejsza sesje i przeproszam w imieniu Pani Jezierskiej, która

uczestniczy w spotkaniu z Wojewoda Lódzkim. Byc moze przekazane przeze mnie

informacje usatysfakcjonuja wszystkich Panstwa.

W dniu 14 marca w Czarnozylach i w dniu 15 marca w gminie Wielun odbyly sie

spotkania dotyczace budowy obwodnicy miasta Wielunia zapowiadane na

styczniowej sesji Rady Powiatu. Wzieli w nich udzial przedstawiciele strony

projektujacej, czyli Transprojektu Gdanskiego, przedstawiciele Agencji Gospodarki

Nieruchomosciami "GRUNT" z Warszawy - jest to firma, która wygrala przetarg na

obsluge pozyskania gruntów pod budowe przyszlej obwodnicy, przedstawiciele

GDDKiA, zainteresowani mieszkancy i wladze poszczególnych gmin. Na spotkaniach

wyjasniono wiele aspektów technicznych, przyjeto pewne spostrzezenia i uwagi

mieszkanców, odpowiadano na pytania zwiazane z procesem wykupu oraz ustalono

tryb postepowania przy wykupywaniu terenów. Z kilku powodów nie mogly byc

przekazane pewne szczególowe dane. Zgodnie z ustaleniami mieszkancy

zainteresowani wykupami otrzymali pisma informujace o calej procedurze wykupu

oraz ankiety, które nalezalo wypelnic i przeslac do Agencji "GRUNT". Na podstawie

ankiet zostaly sporzadzone oferty wykupu. 20 kwietnia br. rozpoczelo sie

przekazywanie ofert zainteresowanym rolnikom (uczestnikom procesu sprzedazy

ziemi Skarbowi Panstwa) - mieszkancom gminy Czarnozyly i Wielun. Agencja
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"GRUNT"przekazala oferty okolo 130 wlascicielom 204 dzialek. Jezeli oferty zostana

przyjete to mozna sie spodziewac, ze pierwsze spotkania w biurze notarialnym

odbeda sie w koncu maja tego roku. Nastepne oferty beda sukcesywnie splywaly

i beda przedstawiane kolejnym zainteresowanym. Planujemy do konca roku

zakonczyc czynnosci zwiazane z wykupem gruntów. Moze sie zdarzyc, ze oferty nie

zostana przyjete. Wówczas bedzie koniecznosc skorzystania ze specustawy

i wlaczenia Wojewody w proces pozyskania gruntów. Niemniej jednak spodziewamy

sie, ze zdecydowana wiekszosc ludzi przyjmie oferty, poniewaz wydaje nam sie, ze

sa one dosc korzystne, jezeli chodzi o wartosc i szacunek zakupywanych przez nas

gruntów. Do konca roku chcemy równiez wykonac projekt budowlany calego

przedsiewziecia. Spotkania, o których wspominalem byly równiez okazja do

dokonania pewnych korekt zwiazanych z wykonaniem niektórych obiektów

mostowych, czy dróg dojazdowych zwanych serwisowymi. Na ostatniej Radzie

Technicznej, która miala miejsce przed Swietami Wielkanocnymi przyjeto jeszcze

nowe rozwiazania, a mianowicie przejscie gospodarcze w okolicy Kolonii Raczyn,

dodatkowy wiadukt nad droga powiatowa miedzy miejscowosciami Starzenice,

Maslowice oraz korekte czesci dróg dojazdowych. Sprawy te pod wzgledem

technicznym sa szczególowo rozpatrywane przez Transprojekt Gdanski. Pociagna

one za soba pewne zmiany finansowe, poniewaz powstana dwa dodatkowe obiekty

mostowe, dwa wiadukty, zostanie podniesiona niweleta drogi, wobec czego

wiekszosc robót ziemnych ulegnie zwiekszeniu. Sadze jednak, ze tak doswiadczony

zespól jak Gdanski Transprojekt poradzi sobie z ta sprawa.

Zgodnie z harmonogramem I kwartal 2007r. bylby czasem na uzyskanie pozwolenia

na budowe. Równolegle w tym okresie rozpoczalby sie proces wylaniania

wykonawcy, czyli uruchomienie procedury zamówien publicznych dotyczacych

udzielenia zamówienia konsorcjum firm na wykonanie obwodnicy. Procedura

przetargowa planowana jest na I i II kwartal roku 2007. Zgodnie z tymze

harmonogramem II polowa roku 2007 bylaby okresem, w którym rozpoczelyby sie

roboty zwiazane z wykonaniem obwodnicy. Roboty te równiez bylyby zaplanowane

na lata 2008 - 2009. Dziekuje.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Witam przybylych na nasza sesje Pana Cezarego Grabarczyka - Posla na Sejm RP

i Pana Ryszarda Turka - Wójta Gminy Ostrówek.

Czy ktos chcialby zabrac glos w dyskusji? Prosze, Pan Tomasz Luboinski.

a2---r
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Pan Tomasz Luboinski - Wójt Gminy Czarnozyly - Panie Przewodniczacy!

Wysoka Rado! Szanowni Panstwo! Do wypowiedzi Pana Orla chcialbym dodac

jeszcze kilka informacyjnych watków. Uwazam, ze spotkanie, które odbylo sie w dniu

14 marca w gminie Czarnozyly bylo bardzo potrzebne. Zainteresowanie rolników,

którzy oczekiwali tych informacji bylo bardzo duze. Przybylo ponad 100 osób.

Przekazano bardzo obszerne i wyczerpujace informacje. Rolników przede wszystkim

interesowala cena gruntów. Rolnicy, którzy maja uporzadkowany stan prawny dzialek

otrzymali indywidualne wyceny, które ksztaltuja sie od 7 do 11zl za m2 gruntu pod

pas obwodnicy. Na terenie Raczyna cena ksztaltuje sie granicach 9 - 10zl, nawet do

11zl za m2gruntu. Moga byc równiez wykupywane grunty przy rzece - do 10 arów,

ale po cenach rynkowych. Z tym, ze ta cena tez jest w miare atrakcyjna. Propozycja

w wycenie ksztaltuje sie w granicach 3zl za m2gruntu, a cena rynkowa wynosi okolo

1zl. Jest to bardzo istotne, poniewaz rolnicy byliby zainteresowani zbyciem tych

gruntów. Jezeli dzialki maja, wiekszy areal niz 10 arów, wlasciciele moga

wnioskowac o wykup "resztówek" przy rzece. Wiele wniosków, które rolnicy zglosili

na spotkaniu, zostalo ujetych w projekcie. Chodzi o drogi dojazdowe, przejazdy

gospodarcze w Kolonii Raczyn. Bylo to bardzo wazne spotkanie, konsultacje

spoleczne daly wymierny efekt. W dniu 20 kwietnia odbylo sie pierwsze spotkanie

z rolnikami, którzy otrzymali oferty od Agencji Geodezyjno - Prawnej "GRUNT'. Na

spotkanie zaproszono ponad 50 rolników. Bodajze 33 oferty zostaly juz uzgodnione

i zaproponowano termin spotkania w biurze notarialnym. Jest to poczatek dobrych

i skutecznych dzialan. Beda uzgadniane równiez dalsze spotkania z rolnikami. Gmina

wspiera Agencje "GRUNT" technicznie i lokalowo. Dziekuje.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje

Panu za optymistyczne informacje. Prosze, radny Okrasa.

Radny Pawel Okrasa - Panie Przewodniczacy!Wysoka Rado! Pan Luboinski

powiedzial o bardzo konkretnych ustaleniach, jakie mialy miejsce na terenie gminy

Czarnozyly. Jak wygladalo tego typu spotkanie z mieszkancami gminy Wielun?

Pan Robert Kaja - Wiceburmistrz Wielunia - Panie Przewodniczacy!

Wysoka Rado! W gminie Wielun podobnie jak w gminie Czarnozyly rozmowy

dotyczace wykupu gruntów przebiegaja bardzo spokojnie. Pojawiajace sie problemy

na biezaco sa konsultowane. Wspólpraca z Pania Jezierska i Panem Orlem

przebiega bez zastrzezen. Jezeli sytuacja nie ulegnie zmianie mysle, ze nie bedzie

problemów z realizacja zadania. Dziekuje.
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Radny KrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRady Powiatu- dziekuje.

Prosze, radny Kowal.

Radny Józef Kowal - mam pytanie do Pana Orla dotyczace wykupu dwóch

zabudowan w miejscowosci Sieniec. Budynki te znajduja sie w odleglosci 20m od

wezla obwodnicy jednak w przyszlosci moga byc zagrozone. Gdy za 2 - 3 lata

zwiekszy sie ruch one albo sie rozpadna, albo trzeba bedzie je wykupic. To sa stare

budynki. Prosze Kierownika o przedstawienie stanowiska.

Pan Boguslaw Orzel - Kierownik Rejonu Dróg w Wieluniu - nasze

stanowisko musi przede wszystkim uwzgledniac to, co stanowi decyzja lokalizacyjna

inwestycji. Sa rózne zabezpieczenia przed ujemnymi skutkami oddzialywania ruchu

drogowego, od zabezpieczen typu ekrany, poprzez skrajna sytuacje wykupu siedlisk.

Na ostatniej Radzie Technicznej, której bylem uczestnikiem sprawy te nie zostaly

jeszcze rozstrzygniete w 100%. Pewne dodatkowe warunki zabezpieczenia

otoczenia drogi krajowej nr 8 w jej nowym przebiegu, czyli na terenie obwodnicy

okresli decyzja srodowiskowa. Jezeli nie bedzie innej mozliwosci zabezpieczenia

tychze dzialek, wówczas trzeba bedzie podjac temat wykupu. W tej chwili nie jestem

w stanie przesadzic czy podejmiemy decyzje o czynnym zabezpieczeniu w zakresie

ochrony przed halasem poprzez ustawienie ekranów dzwiekochlonnych, czy tez

o wykupie. Decyzja srodowiskowa, która równolegle bedzie okreslac pewne warunki

przesadzi cala szale. Dziekuje.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - chcialbym

od Pana Orla uslyszec dwa terminy zakonczenia inwestycji: optymistyczny

i pesymistyczny. Chodzi glównie o wykupy. Który termin wedlug Pana jest bardziej

realny?

Na poprzedniej sesji sugerowano, ze poslowie i rzad zapewnili srodki na budowe

obwodnicy. Mysle, ze dzisiaj na 100% mozna to potwierdzic. Bylo równiez

powatpiewanie, czy GDDKiA zdola te srodki wykorzystac. Jaka jest ocena sytuacji na

dzien dzisiejszy?

Pan Boguslaw Orzel - Kierownik Rejonu Dróg w Wieluniu - termin

zakonczenia budowy zostal okreslony na IV kwartal 2009r. Czy jest to optymistyczny

termin? Poniekad uwazam, ze tak. Zakladamy, ze bedzie dobra wola ze strony

sprzedajacych, udostepniajacych nam grunt, ze bedzie sprzyjajacy klimat

samorzadów, a takze parlamentarzystów, którzy sadze, ze nie beda zawiedzeni cala

sytuacja. Niemniej jednak jednostkowe sytuacje sie zdarzaja, czego przyklad
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mielismy na spotkaniach.Niewszyscyrozumiejaracjenadrzedna,ze obwodnicajest

konieczna dla miasta Wielunia, Sienca jak i Dabrowy. Mam nadzieje, ze osoby, które

oprotestowaly decyzje lokalizacyjna w koncu zrozumieja koniecznosc realizacji

inwestycji. Czynnosci zwiazane z wykupem, zgodnie z tym, co powiedzial

przedstawiciel Agencji "GRUNT" z Warszawy w III kwartale powinny byc zakonczone.

Natomiast IV kwartal bylby przeznaczony na skierowanie szczególnie trudnych

przypadków do decyzji Wojewody i skorzystanie ze specustawy. Wówczas decyzja

Wojewody bedzie mozliwosc wejscia na grunt, a procedura wyceny bedzie

prowadzona przez bieglego upowaznionego przez Wojewode. Specustawa daje nam

pewne mozliwosci i to jest jeden z optymistycznych punktów. Jestesmy dosc ostrozni

i nie chcielibysmy optymistycznie zapewniac i przekonywac o terminie zakonczenia

inwestycji. Dajmy przemówic faktom.

Radny KrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRady Powiatu- dziekuje.

Prosze, Pan Grabarczyk - Posel na Sejm RP.

Pan Cezary Grabarczyk - Posel na Sejm RP - Panie Starosto! Panie

Przewodniczacy! Wysoka Rado! Szanowni Goscie! W imieniu wlasnym i kolegów

poslów dziekuje za zaproszenie na dzisiejsza sesje. Tak jak juz powiedzial

Przewodniczacy Rady zrobilismy to, co mielismy do zrobienia. Stoczylismy mala

batalie o srodki na obwodnice Wielunia. Dzisiaj nasza wspólna troska jest to, aby te

srodki zostaly wykorzystane. Nie uslyszalem od Pana Orla precyzyjnej odpowiedzi na

pytanie zadane przez Przewodniczacego Rady, czy nie ma ryzyka, ze pieniadze,

które przewidziano w budzecie na ten rok na budowe obwodnicy nie zostana

w calosci wykorzystane. Bylbym wdzieczny za udzielenie odpowiedzi, bo ona

interesuje nas takze w zwiazku z tym, ze juz wkrótce bedziemy podsumowywac

realizacje budzetu ubieglorocznego, a zaraz potem Sejm rozpocznie prace nad

nowym przyszlorocznym budzetem. Informacja ta jest niezbedna dla nas, poniewaz

bedziemy toczyc batalie o srodki, aby ta inwestycja byla w sposób plynny

realizowana. Jednoczesnie apeluje do wszystkich Panstwa, aby zagrozenia,

o których wspomnieli Pan Orzel i Wójt Luboinski udalo sie dzieki wysilkowi

samorzadowców rozwiazac i wyeliminowac, aby ta inwestycja byla przykladem

dobrej roboty, aby nie stala sie pretekstem dla srodowisk nieprzychylnych regionowi

lódzkiemu, by nie mówiono, ze w powiecie wielunskim nie wykorzystuje sie srodków

zagwarantowanych w budzecie. Czesto bywa tak, ze kazdy pretekst jest

wykorzystany po to, aby obciac srodki przewidywane na kolejne inwestycje, czy
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chociazby na kolejne lata zwiazane z konkretna inwestycja. Nasza troska pozostanie

staranie o zabezpieczenie srodków, ale prosimy równiez o pomoc i wsparcie, bo tylko

dzieki Panstwa wysilkowi i zaangazowaniu w rozwiazywanie drobnych sporów,

(przekonywanie gospodarzy, aby wykazali wieksze zrozumienie dla potrzeb calej

spolecznosci powiatu wielunskiego) uda nam sie zrealizowac zadanie. My mozemy

zadeklarowac, ze tak jak w batalii o obecny budzet, tak samo nie odpuscimy i nie

zostawimy interesów mieszkanców powiatu wielunskiego w przyszlym roku. Jeszcze

raz dziekujemy za zaproszenie, bo to dla nas wazne doswiadczenie i prosimy

o wyposazenie nas w argumenty do dalszych staran. Dziekuje.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Prosze Kierownika Orla o odpowiedz na postawione pytanie.

Pan Boguslaw Orzel - Kierownik Rejonu Dróg w Wieluniu - na rok biezacy

przewidujemy wykonanie kompletnego projektu budowlanego calego

przedsiewziecia. Jest to kwota okolo 3,7mln.zl. Nie dopuszczam mysli, zeby projekt

nie zostal wykonany. Bylo juz kilka posiedzen, rad technicznych, spotkan w terenie

i wszystkie zyczenia mieszkanców, wladz samorzadowych zostaly uwzglednione.

W tej chwili pod wzgledem technicznym mamy juz wyprostowana sytuacje i mozemy

realizowac projekt budowlany. Termin konca grudnia tego roku jest realny. Dyrektor

Jezierska bedzie robic wszystko, aby termin zostal dotrzymany. Koszt nabycia

gruntów ksztaltuje sie w granicach 6,5mln.zl. Jest tu pewien znak zapytania,

poniewaz czesc kontrahentów moze stawiac nam dodatkowe wymagania jak równiez

moze dochodzic do sytuacji, gdzie trzeba bedzie negocjowac. Sadze, ze nasz zespól

negocjacyjny jest w stanie wiele ludzi przekonac. Skomplikowane sytuacje, gdzie jest

nieuregulowany stan prawny moga byc nasza troska, ale na wszystko recepty nie

mamy. Mysle, ze pierwsze podpisane oferty przekonaja pozostalych ludzi, iz warto

uregulowac skomplikowane sprawy, aby uzyskac ekwiwalent za utrate terenów.

Z koncem 2007r. nie bedzie juz specustawy, która daje mozliwosc wpuszczenia na

teren inwestora i równoleglego prowadzenia szacunków przez inna instytucje, w tym

wypadku przez bieglych ze strony Wojewody. Mamy optymizm, ale mamy tez

swiadomosc, ze w przypadku nabycia gruntów moga byc jednostkowe, klopotliwe

sytuacje.

Pan Cezary Grabarczyk - Posel na Sejm RP - byc moze dzialania

parlamentarzystów powinny isc w kierunku próby przedluzenia specustawy.

Czekamy takze na sygnalizowanie tego rodzaju spostrzezen i postulatów, poniewaz
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zdajemy sobie sprawe z dobrodziejstw, jakie daje specustawa. W poprzedniej

kadencji pracowalem w Komisji Infrastruktury, obecnie dziala w niej Posel

Mieczyslaw Luczak. Znamy trudnosci, jakie wiaza sie z realizacja inwestycji

liniowych, glównie drogowych. Prosimy o sygnalizowanie nam spostrzezen, abysmy

z duzym wyprzedzeniem mogli rozpoczac prace nad przedluzeniem obowiazywania

specustawy. Byc moze wymaga ona takze pewnych korekt i nie bedzie to tylko

mechaniczne przedluzenie okresu obowiazywania norm prawnych, ale to chyba

równiez powinno byc przedmiotem sygnalizacji Oddzialu GDDKiA. Dziekuje.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Witam przybylego na nasza sesje Pana Edwarda Kiedosa - Posla na Sejm RP.

Kto chcialby jeszcze zabrac glos? Prosze, radny Machynia.

Radny Henryk Machynia - Panie Przewodniczacy! Wysoka Rado! Szanowni

Goscie! Chyle czola przed parlamentarzystami, poniewaz na sesji w dniu 17 stycznia

br. mówilem, ze przez dwie kadencje poslowie tylko obiecywali nam, ze rozpocznie

sie budowa obwodnicy. Teraz budowa obwodnicy stala sie faktem. Padlo wówczas

stwierdzenie, ze na wykup gruntów sa juz zagwarantowane pieniadze w Generalnej

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Poslowie mówili, ze staraja sie o dodatkowe

pieniadze w ramach budzetu. Czy to sa te same pieniadze? Dziekuje.

Pan Boguslaw Orzel - Kierownik Rejonu Dróg w Wieluniu - odpowiem

najpierw na sugestie Posla Cezarego Grabarczyka dotyczaca dalszych losów

specustawy. Niewatpliwie przyklad Wielunia bedzie dobrym przykladem, aby

specustawa funkcjonowala. Zyjemy w takim regionie gdzie rozdrobnienie dzialek jest

bardzo duze. Trzeba negocjowac z kilkuset kontrahentami (500 wlascicieli, 632

dzialek). Jest to pracochlonna i wydluzona procedura. W zwiazku z tym dla obszarów

centralnej i poludniowo-wschodniej Polski na pewno sa to duze ulatwienia. Sadze, ze

obecni tutaj parlamentarzysci maja swiadomosc korzysci wynikajacych

z przedluzenia czasu funkcjonowania specustawy wprowadzajac jednoczesnie

pewne korekty. Oddzialy GDDKiA sa w stanie wyspecyfikowac wszelkie

najistotniejsze przeszkody w realizacji tychze inwestycji, opierajac sie nawet na

specustawie. Sam idea specustawy jest wlasciwa i na naszym terenie nie do

przecenienia z uwagi na wielosc postepowan z sasiadami pasa drogowego.

Wracajac do pytania postawionego przez radnego Machynie - umieszczenie tego

zadania w budzecie centralnym podwyzsza jego range i pokazuje jak istotne jest to
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zadanie nie tylko dla regionu wielunskiego, ale i calego kraju. Mozemy podziekowac

parlamentarzystom województwa lódzkiego, którzy potrafili zjednoczyc sie

w nadrzednych sprawach i wywalczyc srodki dla regionu. Gdyby tak sie nie stalo

GDDKiA na pewno we wlasnym zakresie szukalaby pieniedzy. Nie sadze jednak, ze

byloby to latwe w obliczu dlugiej, wyczerpujacej pod wzgledem finansowym zimy.

Uszczupliloby to na pewno nasze srodki z biezacego utrzymania dróg. Dla nas duza

ulga jest finansowanie inwestycji w fazie przygotowawczej z budzetu centralnego.

Poza tym w obrebie Starzenic jest obreb chroniony archeologicznie i na to równiez

w tym roku trzeba bedzie przeznaczyc pieniadze. Archeolodzy gwarantuja sobie

w tym obszarze prace badawcze z czym wiaza sie duze koszty. Dziekuje.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Czy ktos chcialby jeszcze zabrac glos? Prosze, Starosta Andrzej Stepien.

Pan Andrzej Stepien - Starosta Wielunski - Panie Przewodniczacy!

Panowie Poslowie! Szanowni Panstwo! Pragne poinformowac, ze Starostwo

Powiatowe równiez poprzez Wydzial Geodezji i Kartografii bierze udzial w realizacji

tego zadania. Czesc dzialek przeznaczonych do wykupu ma nieuregulowany stan

prawny. Na chwile obecna wspólpraca z Agencja "GRUNT" przebiega dobrze, wykaz

dzialek jest przekazywany Starostwu. My tez wlozymy drobna cegielke do budowy

obwodnicy Wielunia.

Radny KrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRady Powiatu- dziekuje.

Prosze, Posel Mieczyslaw Luczak.

Pan Mieczyslaw Luczak - Posel na Sejm RP - Panie Przewodniczacy!

Wysoka Rado! Szanowni Panstwo! Pozostaje nam sie tylko cieszyc, ze sie na cos

przydalismy. Bardzo wazne jest to, ze w budzecie panstwa zostaly uchwalone

pieniadze na budowe obwodnicy, jako zadanie rzadowe. Jezeli rozpoczela sie taka

inwestycja, to musi sie i skonczyc. Trudno dzis mówic o realnym terminie

zakonczenia inwestycji i prorokowac, kiedy obwodnica pojada pierwsze samochody.

Dla nas bardzo wazne jest to, co powiedzial Posel Grabarczyk. Jezeli nie beda

wykorzystane srodki przyznane na ten rok, zostanie nam wytracony argument na rok

nastepny. Z tego wzgledu bardzo bym chcial, aby wykupy gruntów zakonczyly sie

w miesiacu wrzesniu. Wiadomym jest kazdemu, ze prace budzetowe juz trwaja w tym
czasie.

Byly zagwarantowane srodki, ale jak Panstwu wiadomo w tym roku biezace

utrzymanie dróg przekroczylo planowane srodki w skali panstwa. Realnie mówiac,
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gdyby GDDKiA zabezpieczyla obiecane na to zadanie srodki (okolo 6mln.zl), to dzis

nie rozpoczelaby sie realizacja inwestycji, poniewaz nie starczyloby pieniedzy nawet

na czesciowy wykup gruntów. Dziekuje.

Radny KrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRady Powiatu- dziekuje.

Prosze, Posel Edward Kiedos.

Pan Edward Kiedos - Posel na Sejm RP - Panie Przewodniczacy!

Szanowni Parlamentarzysci! Szanowni Panstwo! Chcialbym pogratulowac

Kierownikowi Orlowi aktywnosci. Wiem, ze prace nabieraja gwaltownego tempa.

Trzeba jeszcze zwiekszyc to tempo, aby jak najszybciej uzyskac pozwolenie na

budowe, poniewaz pod koniec roku moga byc klopoty z zabezpieczeniem pelnych

srodków na to przedsiewziecie. Ciesze sie równiez, ze sluzby powiatu aktywnie

wlaczyly sie w przygotowanie tej inwestycji. Panie Kierowniku! Zycze dalszych

sukcesów by doprowadzic do uzyskania pozwolenia na budowe. Ze swej strony

deklaruje pomoc w przygotowaniu tego przedsiewziecia. Dziekuje.

Radny KrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRady Powiatu- dziekuje.

Prosze, radny Okrasa.

Radny Pawel Okrasa - Panie Przewodniczacy! Wysoka Rado! Szanowni

Goscie! Nie chcialbym abysmy popadli w euforie. Z kilku dzisiejszych wypowiedzi

mozna bylo wywnioskowac, ze Wielun juz ma obwodnice. Wychodzac naprzeciw

temu, co mówil Posel Grabarczyk, aby Rada Powiatu, samorzadowcy mieli

bezposrednia piecze nad realizacja inwestycji, proponuje w pazdzierniku na

zakonczenie kadencji zorganizowac sesje podsumowujaca w tym temacie.

Stwierdzimy wówczas po owocach tego roku, jak faktycznie przebiegaja plany,

poniewaz w tym kraju plany byly kilkakrotnie zmieniane. Ocenimy stan prac w kwestii

wykupu dzialek. Mysle, ze w tej chwili zaden glos nic w sprawie nie wniesie. Znamy

stanowisko Pana Orla, Poslów, Burmistrza i Wójta Luboinskiego, którzy sa

najbardziej zainteresowani bezposrednimi wykupami gruntów. Dziekuje.

Radny KrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRady Powiatu- dziekuje.

Prosze, Pan Posel MieczyslawLuczak.

Pan Mieczyslaw Luczak - Posel na Sejm RP - czy to nie jest tak, ze Pani

Jezierska - Dyrektor GDDKiA Oddzial w Lodzi nie uczestniczac w spotkaniach

ucieka od odpowiedzialnosci, zlozenia oswiadczen i podjecia sie konkretnych

zobowiazan? Prosze Kierownika Orla o przekazanie mojego pytania Pani Jezierskiej.

Dziekuje.
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Pan Boguslaw Orzel - Kierownik Rejonu Dróg w Wieluniu - Pani

Jezierska nie byla na pierwszym spotkaniu z powodów zdrowotnych. Natomiast

w zwiazku z dzisiejsza sesja skierowala pismo do Przewodniczacego Rady Powiatu,

w którym zawarte sa daty i zamierzenia, jakie GDDKiA planuje wykonac. Nie

doszukiwalbym sie tutaj innych aspektów sprawy. Dziekuje.

Radny KrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRady Powiatu- do mnie

jeszcze nie dotarlo to pismo.

Pan Boguslaw Orzel - Kierownik Rejonu Dróg w Wieluniu - posiadam

wersje kserograficzna tego pisma. Moge w tej chwili je udostepnic.

Radny KrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRady Powiatu- dziekuje.

Pismo zostanie dolaczone do protokolu.

Padl wniosek odnosnie wyznaczenia w pazdzierniku kolejnego terminu sesji

poswieconej obwodnicy Wielunia. Prosze poslów o zaproponowanie terminu

spotkania.

Pan Cezary Grabarczyk - Posel na Sejm RP - w tej chwili dysponujemy

kalendarzami do konca miesiaca lipca. Bedziemy starali dostosowac sie do ustalen.

Mozemy tylko sugerowac, zeby byl to poniedzialek. Jest to dzien do dyspozycji

wyborców.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - wobec

powyzszego wstepnie ustalam termin sesji na dzien 2 pazdziernika tj. poniedzialek.

Czy w tym punkcie ktos chcialby jeszcze zabrac glos? Nie widze. Kto jest za

przyjeciem powyzszej informacji, prosze o podniesienie reki.

Rada Powiatu jednoglosnie przyjela informacje Generalnej Dyrekcji Dróg

Krajowych i Autostrad Oddzial w Lodzi o stanie zaawansowania budowy obwodnicy

pólnocnej Wielunia.

Przewodniczacv Radv Powiatu - Pan Krzvsztof Owczarek oalosil 15 minut

przerwy.

rP-- (
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Pkt 7

Omówienie zadan inwestycyinych Powiatoweao Zarzadu Dróa w Wieluniu

na 2006r.

Radny KrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRady Powiatu - prosze

o przedstawienie opinii komisji?

Radny Józef Kowal - Przewodniczacy Komisji Rozwoju Gospodarczego,

Ochrony Srodowiska i Promocji Powiatu - czlonkowie Komisji Rozwoju

Gospodarczego na spotkaniu wyjazdowym obejrzeli stan dróg powiatowych. Ich stan

jest fatalny. Komisja zlozyla wniosek do Zarzadu proponujac przesuniecie srodków z

drogi Wielun - Parcice i drogi Wielun - Dabrowa na droge Wielun - Toplin. Na tej

drodze sytuacja jest najgorsza. Sugerowalismy, aby w miare mozliwosci zwiekszyc

odleglosc cienkich dywaniku na tym odcinku.

Radny Henryk Machynia - Przewodniczacy Komisji Finansów

Publicznychi Budzetu- na posiedzeniuKomisji Finansówradny Pawel Okrasa

wnioskowal o zaciagniecie kredytu na remont dróg. Wniosek radnego zostal

pozytywnie zaopiniowany przez Komisje Finansów.

Radny KrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRady Powiatu- dziekuje.

Czy ktos chcialby zabrac glos w tym temacie? Prosze, Starosta Stepien.

Pan Andrzej Stepien - Starosta Wielunski - Zarzad zaakceptowal wniosek

Komisji Rozwoju Gospodarczego.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Prosze, radny Okrasa.

Radny Pawel Okrasa - Przewodniczacy Komisji Rozwoju Gospodarczego -

radny Kowal, powiedzial o zmniejszeniu inwestycji na drodze Wielun - Dabrowa.Nie

wiem, który to jest odcinek drogi, poniewaz wedlug wykazu, który mam przed soba

takiego odcinka nie ma. Uwazam, ze byloby nieuczciwe poszkodowanie dwóch dróg

na terenie gminy Wielun drogi Wielun - Parcice i drogi Wielun - Kurów przez droge

Wielun - Toplin, chocby z tego powodu, ze to ja bylem wnioskodawca zaciagniecia

kredytu.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Prosze, radny Kowal.
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Radny Józef Kowal - ocenialismy stan dróg pod wzgledem technicznym

niezaleznie od tego, przez jakie przebiegaja gminy. Droga, na która planujemy

zwiekszyc srodki jest w najgorszym stanie. Na pozostalych drogach mozna równiez

wykonac te zadania ograniczajac odcinki napraw.

Radny Henryk Machynia - Komisja Rozwoju Gospodarczego zasugerowala

wykonanie na tych odcinkach powierzchniowych utrwalen, zdejmujac zapisane

cienkie dywaniki. Remont bedzie na pewno robiony.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Prosze, radna Marczak.

Radna Beata Marczak - Panie Przewodniczacy! Wysoka Rado! Szanowni

Panstwo! Stan dróg powiatowych w naszym powiecie jak i w calym kraju pozostawia

wiele do zyczenia. Ciesze sie, ze jest troska o stan dróg. Przez okres 4 lat za kazdym

razem kiedy opiniowalismy budzet zwracalam uwage, ze jest zbyt niska kwota na

utrzymanie dróg, ze dzial ten jest niedoinwestowany i ze nie da sie, co 4 lata przed

kampania wyborcza zaciagnac kredyt, wypuscic obligacje i w ten sposób

popoprawiac stan dróg. Musi to byc dzialanie systematyczne. Przypominam, ze

ostatnio byly dosc duze wplywy z oplaty komunikacyjnej. Do tej pory za karte pojazdu

trzeba bylo zaplacic 500zl. Teraz oplata wynosi 70zl. Róznica ta niestety na drogi nie

trafila. Mysle, ze przy planowaniu inwestycji nalezaloby przede wszystkim dokonczyc

inwestycje, które zostaly rozpoczete w poprzedniej kampanii samorzadowej. Bardzo

dobrze pamietam tablice w miejscowosci Gabrielów z napisem inwestor: Starostwo

Powiatowe. Dzisiaj mimo, ze inwestycja nie zostala dokonczona tablicy nie ma,

a szkoda.

W latach 2007 - 2013 spodziewamy sie srodków europejskich. Czy nie warto

rozwazyc przelozenie czesci inwestycji na nastepny rok po to, aby móc skorzystac

z pieniedzy unijnych? Dzisiaj bedziemy musieli splacac kredyt i odsetki,

a w przypadku srodków europejskich pieniadze beda zwrócone. Czy zaciagajac

kredyt, nie zablokujemy sobie drogi po srodki europejskie? Przypominam, ze

najpierw musimy zrealizowac inwestycje, a dopiero pózniej dostaniemy zwrot. Jest to

dosc istotne i warte rozwazenia. Czasem odnosze wrazenie, ze rozpoczynajac

inwestycje na terenie róznych gmin powodujemy rozjatrzanie spoleczenstwa.

Przykladem moze byc Gabrielów. Prosze Panstwa! Zapraszam do Gabrielowa, gdzie

do tej pory nie dokonczono inwestycji. Nie prowadzone sa nawet rozmowy na temat
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zakonczenia prac. Pozostawiam takie kwestie do rozpatrzenia i poddaje pod

dyskusje. Dziekuje.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Prosze, radny Górski.

Radny Jacek Górski - Panie Przewodniczacy! Proponuje abysmy wysluchali

wyjasnien Kierownika Burzynskiego na temat zamierzen inwestycyjnych i motywacji.

Rozumiem, ze radny Okrasa skladal wniosek o zaciagniecie kredytu w imieniu

calego samorzadu, a nie tylko w imieniu drogi Wielun - Dabrowa. Sadze, ze opinia

Komisji Rozwoju Gospodarczegojest jak najbardziej obiektywna. Dziekuje.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Prosze Kierownika Antoniego Burzynskiego o zabranie glosu.

Pan Antoni Burzynski - Kierownik Powiatowego Zarzadu Dróg

w Wieluniu - Panie Przewodniczacy! Panie Posle! Wysoka Rado! Przedstawione

propozycje to inwestycje w ramach biezacego utrzymania dróg. Przygotowujac

material kierowalismy sie tylko i wylacznie istniejacym stanem dróg, zeby Panstwu

uzmyslowic gdzie i w jakich niezbednych ilosciach musimy ingerowac, aby nie

doprowadzic do sytuacji, ze nawierzchnia bedzie nieprzejezdna w okresie letnim.

Wyszczególnilismy 12 pozycji zatytulowanych cienkie dywaniki, 8 pozycji

powierzchniowe utrwalenia, 14 pozycji - scinka poboczy i remont czastkowych dróg.

Przed takim zabiegiem jak powierzchniowe utrwalenie, czy polozenie cienkich

dywaników nalezy wykonac remont,zalozylismy równiez wykonanie w ilosci 12tys.m2

remontu. Zeby wszystko poprawnie funkcjonowalo musimy sciac pobocza, co

zabezpieczy nowo ulozona nawierzchnie w postaci cienkiego dywanika, czy

powierzchniowego utrwalenia przed jej degradacja. W pierwszej kolejnosci bedziemy

scinac pobocza na danym odcinku, a w drugiej kolejnosci bedziemy remontowac

drogi, poniewaz nie mozemy cienkiego dywanika, ani powierzchniowego utrwalenia

ulozyc na istniejacych wybojach. W zwiazku z powyzszym w pozycji III - scinka

poboczy tylko pozycja 7 i 13 w czesci jest poza lokalizacjami, które sa

wyszczególnione w powierzchniowych utrwaleniach i cienkich dywanikach.

Przygotowalem równiez dokumentacje fotograficzna pokazujaca jak wygladaja

poszczególne odcinki dróg, na których chcemy ingerowac.

Nie chcialbym w tej chwili poruszac tematu inicjatyw samorzadowych, który nie jest

przedmiotem dzisiejszych rozwazan. Dziekuje.
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Radny KrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRady Powiatu- dziekuje.

Prosze o kierowanie pytan do Kierownika Orla, który spieszy sie na szkolenie.

Radny Pawel Okrasa - Panie Przewodniczacy! Wysoka Rado! Moje pytanie

dotyczy objazdu przez ulice Jagielly i przez Widoradz Dolny, które byly wynikiem

przebudowy ulicy Warszawskiej. Czy Kierownik Orzel planuje wspólfinansowanie

naprawy stanu dróg, których degradacja nastapila w wyniku nadmiernego ruchu

pojazdów po tych drogach?

Pan Boguslaw Orzel - Kierownik Rejonu Dróg w Wieluniu - oficjalny

objazd przebiegal przez ulice Fabryczna i ulice Jagielly. Z Kierownikiem Burzynskim

spisalismy protokól i wykaz niezbednych napraw. Protokól podpisany zostal przez

nas i wykonawce. W tym zakresie na pewno sie wywiazemy z obietnic. Natomiast,

jesli chodzi o nieoficjalny objazd to trudno nam w ogóle zajmowac w tej sprawie

stanowisko. Projekt objazdu zatwierdzony zostal przez organ zarzadzajacy ruchem

oraz przez Komende Powiatowa i Wojewódzka Policji. Na pewno nie bedziemy

zajmowac sie nieoficjalnym objazdem.

Radny Pawel Okrasa - Panie Kierowniku nie wiem, w której czesci Wielunia

Pan mieszka, ale podejrzewam, ze nie jezdzil Pan objazdem przez ulice Jagielly,

a przez Widoradz i ulice P.O.W. Czy to prawda?

Pan Boguslaw Orzel - Kierownik Rejonu Dróg w Wieluniu - ja

korzystalem z kazdej mozliwosci. W tej chwili równiez jezdzi sie przez ulice P.O.W.

i nikt z tego tytulu nie ponosi dodatkowych swiadczen.

Pojazdy osobowe nie stanowia zadnego zagrozenia dla konstrukcji nawierzchni.

Konstrukcje nawierzchni niszcza pojazdy ponadnormatywne, ciezarowe. Jeden

pojazd ciezarowy obciazony o 80% wiecej niz dopuszcza normatyw powoduje tyle

szkód, co 200tys. pojazdów osobowych. Niestety to wszystko rozrasta sie do

czwartej potegi, jezeli obciazenie na os jest jeszcze wieksze. Takie pojazdy

powoduja ogromne zniszczenia konstrukcji nawierzchni.

RadnyPawel Okrasa- faktemjest, ze natezenieruchuna ulicy P.O.W.i na

Widoradzu Dolnym bylo o wiele wieksze niz zwykle. Jezdzily tedy samochody

dostawcze, autobusy. Z objazdu korzystali mieszkancy Wielunia i osoby, które znaja

ten objazd. Ja równiez z niego korzystalem bardzo czesto. Byl to objazd teoretycznie

nielegalny, ale korzystali z niego ludzie, którzy na co dzien jezdza ulica Warszawska.
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Pan BoguslawOrzel- KierownikRejonuDrógw Wieluniu- my odnosimy

sie do legalnego objazdu i przystapimy do remontu tego odcinka zgodnie

z protokolem podpisanym kilka miesiecy wstecz.

Radny Waldemar Kluska - Panie Przewodniczacy! Wysoka Rado! Panie

Kierowniku! Wiem z prac Zarzadu i z informacji od Pana Burzynskiego, ze protokól

byl spisany miedzy Panstwem, co do szkód powstalych w wyniku objazdu. Nie mniej

jednak czuje pewien niedosyt. Protokól byl spisywany na koniec grudnia, w trakcie

trwania zimy. Zadalem takie pytanie, czy do momentu realizacji napraw wyniklych

w trakcie objazdu bedzie powtórne sprawdzenie czy szkody byly na tym etapie

przyjecia protokolu, czy wieksze? Z mojego punktu widzenia w trakcie zimy trudno

bylo pewne rzeczy ocenic. Pewne uszkodzenia pokazaly sie dopiero wiosna. Czy

przewiduje Pan dodatkowe punkty w protokole napraw? Drugie moje pytanie

zwiazane jest z modernizacja drogi na odcinku w kierunku Sieradza. Czy przetarg

zostal juz rozstrzygniety? Kiedy mozna spodziewac sie rozpoczecia prac na tym

odcinku? Czy prace beda rozpoczete od strony Wielunia i obejma ulice Sieradzka?

Gmina Wielun wyszla z inicjatywa, aby poprosic Panstwa o finansowanie w pasie

drogowym wzdluz ulicy Kopernika zmiany nawierzchni chodników. Czy

w tegorocznym budzecie widzi Pan mozliwosc pomocy finansowej w tym zakresie,

czy zima pochlonela zbyt duzo srodków z biezacego utrzymania i czy ta inwestycja

przesunie sie na przyszly rok? Dziekuje.

Pan Boguslaw Orzel - Kierownik Rejonu Dróg w Wieluniu - 6 stycznia

zakonczyl sie objazd, czyli kilkanascie dni po podpisaniu protokolu. Przed

puszczeniem ruchu sfilmowalismy caly odcinek i nie widze przeszkód, zebysmy

jeszcze raz rozpatrzyli te kwestie. W tym czasie nie bylo jednak sniegu na ulicy

Jagielly i na ulicy Fabrycznej. Pomimo wielkiego sniegu objazd ten byl objazdem po

czarnej jezdni wylaczajac pobocza. Nie mniej jednak pewne dodatkowe uszkodzenia,

oczywiscie w rozsadnych granicach, mozemy przyjac. Nie chcemy oszukiwac, ani nie

chcemy byc oszukiwanym. Mysle, ze jestesmy w stanie porozumiec sie

z Kierownikiem Burzynskim, co do zakresu prac.

Odpowiadajac na drugie pytanie dotyczace drogi Nr 45 Wielun - Czarnozyly - w dniu

3 kwietnia odbylo sie otwarcie ofert. W przetargu, który odbyl sie w Oddziale Lódzkim

GDDKiA wziely udzial 3 konsorcja, które w swoim skladzie mialy firme mostowa

i dwie drogowe. Konsorcja musza byc dosc szczególowo zlustrowane pod wzgledem

zlozonej oferty jak i przedstawionych dokumentów. Nastepnie po uplywie wszystkich
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ustawowych terminów zostanie ogloszony zwyciezca przetargu. Sadze, ze

w czerwcu badz na przelomie pierwszej i drugiej polowy roku roboty zostana

rozpoczete. Roboty byc moze beda rozpoczynane w trzech miejscach jednoczesnie,

poniewaz nalezy przebudowac obiekt mostowy na rzece Pysznej, który musi byc

realizowany równolegle z robotami drogowymi. Ambitny plan przebudowy musi

zakladac, ze przynajmniej w trzech miejscach zostana rozpoczete fronty robót.

W Wieluniu nalezy przebudowac kanal deszczowy, chodniki, jezdnie, zatoki

autobusowe, dojscia chodnikowe, przepusty. Podobne prace nalezy wykonac

w Czarnozylach i w okolicach Wydrzyna: zatoki autobusowe, dojscia chodnikowe,

korekta skrzyzowan.

Trzecie pytanie dotyczylo chodnika na ulicy Kopernika. Remonty i zima kosztuja nas

duzo. Na jednym z obwodów jesienia ubieglego roku zawarlismy umowe na trzyletnie

remonty. Trzyletni remont zostal skonsumowany w 80% w jednym sezonie

i podejrzewam, ze do konca maja skonsumujemy caly przetarg. Takie sa niestety

koszty. Do dnia jutrzejszego mamy zlozyc ostateczna wersje planu. Mam nadzieje,

ze uda nam sie zrealizowac odcinek ulicy Kopernika po stronie pólnocnej, aczkolwiek

sa pewne przeszkody, o których nie chcialbym teraz mówic. Jezeli uda nam sie

wynegocjowac z Pania Jezierska korzystne dla nas rozwiazania to powinno sie to

udac. Dziekuje.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Prosze, Posel Edward Kiedos.

Posel Edward Kiedos - Posel na Sejm RP - Panie Przewodniczacy! Panie

Starosto! Szanowna Rado! Temat dróg powiatowych i gminnych, szczególnie w mojej

gminie byl i jest mi bliski. Jestem zmartwiony informacja, ze kredyt ma byc

przeznaczony na wydatki biezace na utrzymanie dróg powiatowych. Myslalem, ze

Starostwo realizuje inwestycje o charakterze globalnym. Panstwo podejmiecie

decyzje, ale ja chcialbym uslyszec czy Powiatowy Zarzad Dróg, czy Starostwo jest

przygotowane do absorpcji srodków w latach 2007 - 2013. Czas biegnie szybko.

Zeby w 2007r. nie okazalo sie, ze nie mozemy zlozyc wniosków, bo np. nie mamy

pieniedzy. Nie chcialbym, aby w 2007r. na terenie powiatu wielunskiego nie byly

realizowane duze zadania inwestycyjne. Nie zaprzeczam, ze remonty sa potrzebne.

Jako Wójt Gminy Patnów równiez zaciagalem kredyty do kazdej kwoty, chociazby

ostatni w wysokosci 2,5mln.zl (1.70Otys.zlzwrotu pieniedzy).
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Nie chce komentowac zakresu zadan inwestycyjnych. Wiem, ze drogi na terenie

gminy Patnów zostaly pominiete.

Radny KrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRady Powiatu- dziekuje.

Prosze, Starosta Stepien.

Pan Andrzej Stepien - Starosta Wielunski - Panie Przewodniczacy! Panie

Posle! Szanowni Goscie! Ja równiez nie chcialbym, aby powiat byl nieprzygotowany

do absorpcji srodków na lata 2007 - 2013. Mysle, ze kilka inwestycji, które sa

zawarte w uchwalonym Planie Rozwoju Lokalnego bedzie mialo szanse pozyskania

srodków i beda mogly byc realizowane.

Gmina Patnów nie zostala pominieta. Proponuje sie wykonac 0,5km cienkich

dywaników (Popowice - Patnów) i 1km powierzchniowych utrwalen (Dzietrzniki -

Parzymiechy). Dla przykladu w gminie Wierzchlas jest tylko 0,5km cienkich

dywaników i 800m powierzchniowego utrwalenia.

Radny KrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRady Powiatu- dziekuje.

Prosze, radny Górski.

Radny Jacek Górski - Panie Przewodniczacy! Szanowni Radni! Chcialem

poprzec radnego Okrase, w sprawie objazdu przez Widoradz Dolny. Nie wiem, kto

ustala objazdy, ale logicznym byloby troszeczke pomyslec. Jezeli ktos jedzie

z Warszawy do najwiekszego osrodka mieszkalnego w Wieluniu, czyli na osiedle

Wyszynskiego nie bedzie jechal ulica Fabryczna gdzie byly problemy z wyjazdem na

glówna droge, tylko pojedzie przez Widoradz Dolny. Ustalenie objazdu przez ulice

Fabryczna bylo nielogiczne. Powinien byc równolegly objazd przez Widoradz Dolny.

Wówczas nie byloby problemów. Zabieram glos nie po to zeby wytargowac pieniadze

na objazd, tylko sam wielokrotnie jezdzilem przez Widoradz. Stanowil on czasowy

skrót dojazdu do Wielunia i w moim przekonaniu powinien byc ujety jako drugi

oficjalny objazd wobec prowadzonych robót drogowych.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Mam pytanie do Kierownika Orla dotyczace drogi krajowej i miejskiej. Bardzo

zaskoczyla mnie informacja jaka pojawila sie w prasie. Wedlug wskazan Kierownika

poprowadzenie drogi z kierunku Czestochowa na Belchatów jest nastepujace:

jedziemy z Czestochowy w kierunku ZUGiL-u, a nastepnie skrecamy w prawo w ulice

Glowackiego i jedziemy na Warszawe. Nie mozna skrecic w ulice Popieluszki tylko

trzeba jechac naokolo. Czy tak faktycznie jest? Byla poruszona kwestia

oznakowania, ze nie ma kierunkowskazu. Tlumaczono, ze ulica Popieluszki nie jest
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droga przejazdowa tylko wewnetrzna droga miejska niedostosowana do obciazen

ciezkiego ruchu. Czy faktycznie tak jest? Jak to wyglada?

Pan Boguslaw Orzel - Kierownik Rejonu Dróg w Wieluniu - odpowiemna

pytanie pierwsze dotyczace objazdów. W wyborze objazdów nie ma dowolnosci. Jest

organ zarzadzajacy ruchem. Dla dróg powiatowych i gminnych jest to Starostwo

Powiatowe, a dla dróg krajowych GDDKiA. Objazdy sa opiniowane zarówno

w Komendzie Powiatowej Policji jak i Komendzie Wojewódzkiej Policji. Trudno bylo

dopuscic oficjalny objazd pojazdów ciezarowych, przy tak nienormatywnych lukach

i promieniach skretu na skrzyzowaniu przez Widoradz. Geometria skrzyzowan nie

pozwala przejezdzac kazdemu pojazdowi. Niestety kazda budowa wiazaca sie

z objazdem jest uciazliwa.

Odpowiadajac na pytanie wykorzystania odcinka ulicy Popieluszki (droga gminna) do

przejazdu pojazdów z ruchu tranzytowego, który jest na drogach krajowych. Po

pierwsze ruch krajowy jest duzo intensywniejszy, po drugie z blisko 20% odsetkiem

pojazdów ciezarowych. Droga ta budowana kilka lat temu, kiedy Burmistrzem byl Pan

Adamski byla przygotowana konstrukcyjnie pod ruch lekki i lokalny. Takie bylo

zyczenie ówczesnie zarzadzajacych miastem, aby mozliwie najtanszym kosztem te

droge wybudowac. W tym momencie skierowanie ruchu ciezarowego w ulice

Popieluszki moze spowodowac w przeciagu dosc krótkiego czasu zniszczenie tej

konstrukcji. My musimy liczyc sie z opinia zarzadzajacego ruchem oraz wlascicielem

tejze drogi. Nie mozemy tego czynnika pomijac i bagatelizowac. Bez zgody Zarzadu

Miasta nie jestesmy w stanie skierowac ruchu w ulice Popieluszki, tylko po to zeby

zostala ona rozjechana w ciagu 2 miesiecy. Gdyby za czasów bylego Burmistrza

myslano perspektywicznie i zadbano o odpowiednia konstrukcje wówczas nie byloby

przeszkód do zastosowania skrótu. W tej chwili mamy uklad kierunkowy

miejscowosci wyznaczony rozporzadzeniem Generalnego Dyrektora. Póki co

przebiega on poprzez droge nr 43 do skrzyzowania z droga nr 45 i z droga nr 8.

Nastepnie ruch jest rozprowadzany po drogach krajowych.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - az sie nie

chce wierzycw to, co Pan mówi, poniewazta droga byla budowana z mysla, ze

bedzie ona "mala obwodnica wschodnia" Wielunia. Tam mial byc skierowany ruch

ciezki. W kontekscie tego, co Pan mówi droga ta nie byla budowana jako wewnetrzna

droga miejska o podrzednym znaczeniu, tylko jako droga majaca odciazyc ruch
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ciezki z centrum miasta. Dzisiejsza Pana wypowiedz jest dla nas duzym

zaskoczeniem.

Pan Boguslaw Orzel - Kierownik Rejonu Dróg w Wieluniu - my nie

mielismy zadnego wplywu ani na jej konstrukcja ani na geometrie. Po okresie

zimowym na odcinku miedzy rondem, a droga wojewódzka nr 486 byly spekania

siatkowe. W tej chwili bezkrytyczne skierowanie w ulice Popieluszki ruchu ciezkiego

spowoduje swiadome zdewastowanie istniejacej konstrukcji. Nie sadze, ze wladze

miasta sie na to zdecyduja. Musimy dbac o istniejaca substancje i zachowywac

racjonalne podejscie, inaczej niedostosowane drogi w bardzo krótkim czasie zostana

zdewastowane, a pieniedzy na odbudowe nie ma.

Radny KrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRady Powiatu- dziekuje.

Czy sa jeszcze pytania do Pana Orla? Prosze, radna Marczak.

Radna Beata Marczak - wszyscy mamy nadzieje, ze obwodnica Wielunia

wreszcie powstanie. W planach jest jeszcze obwodnica Raduckiego Folwarku,

Kuznicy Strobinskiekj, Chorzyny i Rusca. Wyrazam nadzieje, ze ta inwestycja

równiez dosc szybko zostanie zrealizowana, ze bedzie o nia zabiegala GDDKiA, ze

równiez nastapi zjednoczenie wszystkich parlamentarzystów z naszego regionu po

to, aby jej realizacja rozpoczela sie jak najszybciej. Jest ona równiez pilna dla

mieszkanców naszego regionu. Dziekuje.

PanBoguslawOrzel- KierownikRejonuDrógw Wieluniu- odcinekdrogi,

o którym Pani wspomniala jest projektowany. Sprawy projektowe z trzema

obwodnicami wraz ze wzmocnieniem odcinków miedzy nowymi przejsciami przez

Raducki Folwark, Chorzyne z Kuznica i Rusiec z Krasowa prowadzi Transprojekt

Poznan. W tym roku dopiero bedzie projekt. Jest to odcinek, który bedzie podzielony

na 7 etapów, poniewaz dochodzi az do obwodnicy Szczercowa. Póki co w tym roku

musimy podjac prace zwiazane z odnowa nawierzchni. W planie mamy wykonanie

11km odnowy nawierzchni na odcinku Kuznica Strobinska, Chorzyna, Rusiec. W dniu

4 maja nastapi otwarcie ofert. Prace beda przebiegaly podobne jak na odcinku

Jodlowiec, Osjaków, Kuznica Strobinska. Bedzie wykonywane frezowanie, dwie

warstwy bitumiczne, wymiana chodników w miejscowosci Chorzyna, beda

prowadzone prace porzadkowe na poboczach lacznie z odwodnieniami i zjazdami.

Jest to zadanie dosc znaczne finansowo i wazne dla calej drogi nr 8.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Prosze, radna Kacala.
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RadnaJolanta Kacala- pozwolesobie jeszcze powrócicdo poprzedniego

tematu. Jezeli prawda jest to, co mówi Kierownik to, albo zakaz jazdy samochodów

ciezarowych o bardzo duzym nacisku na os jest notorycznie lamany na ulicy

Popieluszki, albo tego zakazu tam nie ma. Ja osobiscie nie zauwazylam tablicy, która

okresla tonaz.

PanBoguslawOrzel- KierownikRejonuDrógw Wieluniu- konstrukcjatej

drogi nie wytrzyma ruchu pojazdów ciezarowych. Co innego jest sporadyczne

korzystanie z tej drogi przez pojazdy ciezarowe, a co innego jest skierowanie w ulice

Popieluszki pojazdów, gdzie 20% pojazdów bedzie pojazdami ciezarowymi.

My nie jestesmy administratorem drogi gminnej, wiec nie ustawiamy takich znaków.

Jest to w interesie zarzadzajacego droga.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Prosze, Wójt Luboinski.

Pan Tomasz Luboinski - Wójt Gminy Czarnozyly - wiadomo, ze

w przyszlosci bedzie remontowany poprawiony po ostatniej sesji przejazd kolejowy

na ulicy Sieradzkiej. Czy nie mozna byloby zainterweniowac do wladz PKP, abysmy

mogli zapoznac sie z projektem prac?

Mam jeszcze jedna prosbe. Czy Wójtowie mogliby otrzymac wykaz zadan

inwestycyjnych na drogach powiatowych na 2006r? Jestesmy zainteresowani tym

tematem, przyjmujemy wiele krytycznych uwag od mieszkanców.

Pan Andrzej Stepien - Starosta Wielunski - obecni Wójtowie otrzymaja

w tej chwili material. Pozostali Wójtowie otrzymaja informacje droga pocztowa.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Prosze, radny Okrasa.

Radny Pawel Okrasa - Panie Przewodniczacy! Wysoka Rado! Panie

kierowniku! W jaki sposób zostanie wlaczona droga Wielun - Widawa do obwodnicy?

Wczesniej mówil Pan, ze na odcinku Maslowice - Starzenice bedzie budowany

wiadukt. Czy nie spowoduje to kolizji?

Pan Boguslaw Orzel - Kierownik Rejonu Dróg w Wieluniu - skrzyzowanie

drogi wojewódzkiej Wielun - Widawa - Lask z droga nr 8 bedzie skrzyzowaniem

w dwóch poziomach. Wiaduktem bedzie przebiegala droga nr 8. Podobna sytuacja

bedzie na przecieciu z droga powiatowa Starzenice - Maslowice.Drogapowiatowa

bedzie przebiegala wiaduktem. Beda trzy wlaczenia w uklad dróg zlokalizowanych

w obrebie Wielunia: wezel Jodlowiec, wezel Raczyn i wezel Biala. Jest to droga
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glówna ruchu przyspieszonego, gdzie nie ma mozliwosci dowolnego mnozenia

skrzyzowan w jednym poziomie. Wiele osób chcialoby, aby taki wezel powstal

jeszcze w Maslowicach. Trzy wezly zostaly zaopiniowane przez komisje opiniujaca

projekty inwestycyjne w Ministerstwie Infrastruktury. Osoby jadace z Wielunia do

Lodzi swobodnie, bezkolizyjnie przejada dwupoziomowe przeciecie

z droga krajowa nr 8. Natomiast mieszkancy Maslowic jadac w kierunku Wroclawia

na wezle Raczyn beda mogli wlaczyc sie do drogi nr 8. Tak to wyglada

w zamierzeniach i najprawdopodobniej tak juz zostanie.

Radny Pawel Okrasa - Panie Kierowniku jest to dosyc dziwne, poniewaz na

obwodnicy Sycowa, która byla niedawno oddana do uzytku, na krótkim odcinku drogi

sa bardzo czesto wezly i nie ma zadnych problemów.

Pan Boguslaw Orzel - Kierownik Rejonu Dróg w Wieluniu - my nie

bedziemy powielac bledów Sycowa. Na pewno nie jest to dobry przyklad, aby sie na

nim wzorowac.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu- dziekuje.

Wiadomo, ze w tej chwili w Polsce budowana jest siec autostrad,

a przynajmniej w niedalekiej przyszlosci ma byc to wykonane. Czy budowa sieci

autostrad i skierowanie ciezkiego ruchu tranzytowego tymi drogami spowoduje

zmiane sytuacji na drogach krajowych przebiegajacych przez Wielun? Czy byly

prowadzone badania w tym zakresie? Czy zmieni to sytuacje w Wieluniu?

Pan Boguslaw Orzel - Kierownik Rejonu Dróg w Wieluniu - budowa

autostrady nie wplynie znaczaco na zmniejszenie procentowego udzialu pojazdów

ciezarowych. Istotnie natomiast na sytuacje w Wieluniu wplynie budowa drogi

ekspresowej S8. Droga ta bedzie alternatywa dla drogi nr 8 w obecnym ksztalcie.

Studium przebiegu tejze trasy opracowuje krakowskie biuro projektowe. Pojawily sie

jednak spore problemy w okolicach Wieruszowa. Na chwile obecna mamy

5 wariantów przejsc, z tym ze zaden nie zostal wybrany. Miasto Wieruszów stawia

rózne wymagania, nawet nie wszystkie sa do przyjecia. W dniu 28 kwietnia odbedzie

sie spotkanie w Wieruszowie i mam nadzieje, ze wybierzemy jakis optymalny

wariant, który bylby z racji realizacji inwestycji i ambicji miasta Wieruszów

pogodzeniem tychze spraw.

Radny KrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRady Powiatu- dziekuje

Panu Orlowi za wyczerpujace wyjasnienia. Dziekujemy za przybycie na sesje.

Kto chcialby jeszcze zabrac glos w tym punkcie?
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RadnaMaria Nowaczyk- pozwolesobie powrócicdo kwestiipodjetejprzez

radna Marczak. Interesuje mnie sprawa drogi w Gabrielowie. Skad moje pytanie

i troska? Wiem, ze kilkakrotnie mieszkancy Gabrielowa zwracali sie do Starostwa

Powiatowego i do Rady Gminy Osjaków z prosba o pomoc. W gre wchodzi

bezpieczenstwo dzieci. Czesc dzieci z Gabrielowi dojezdza do szkoly w Osjakowie,

czesc dochodzi do szkoly w Radoszewicach badz w Siemkowicach. Wczesniej juz

slyszalam sygnaly od rodziców, których trescia byla troska o bezpieczenstwo ich

dzieci. Czy w tegorocznym budzecie rzeczywiscie nie znajda sie pieniadze na

dokonczenie tej inwestycji? Czy nie mozna byloby na ten cel przeznaczyc pieniedzy

unijnych? Wiem równiez, ze z pieniedzy budzetu gminy ma byc wykonany chodnik,

który rozwiazalby te kwestie. Zeby jednak mozna bylo rozpoczac te prace, musi byc

zakonczona przebudowa drogi. Czy jest mozliwosc zrealizowania marzenia

mieszkanców Gabrielowa w tym roku?

Pan Andrzej Stepien - Starosta Wielunski - zadanie to nie jest wykluczone,

ani tez przewidziane na obecna chwile. Na jednym z ostatnich Zarzadów podjelismy

decyzje, której konsekwencja jest zmiana regulaminu inicjatyw samorzadowych.

Wprowadzilismy mozliwosc przystapienia do inicjatyw samorzadowych w trakcie

roku. Poprzednio gminy byly zobligowane do zlozenia wniosku do 25 wrzesnia. W tej

chwili oczekujemy na propozycje, z tym ze zgodnie z zapisem w regulaminie powiat

równiez musi posiadac srodki. Wszyscy wiemy jaka jest obecnie sytuacja. Gdyby

srodki pojawily sie w polowie roku budzetowego nie wykluczone, ze zadanie to

bedzie realizowane.

Radna Maria Nowaczyk - czyli bylo zapotrzebowanie na powazniejsze

inwestycje, anizeli na droge w Gabrielowie?

Pan Andrzej Stepien - Starosta Wielunski - ze strony gminy Osjaków nie

bylo wcale zapotrzebowania. Te informacje trzeba powiedziec publicznie,

a szczególnie mieszkancom Gabrielowa.

Radna Maria Nowaczyk - czy jest wazna dokumentacja przebudowy drogi
w Gabrielowie?

Pan Antoni Burzynski - Kierownik Powiatowego Zarzadu Dróg

w Wieluniu - dokumentacja jest wazna przez 2 lata od momentu rozpoczecia

inwestycji. Mozemy jednoznacznie okreslic czy dokumentacja jest wazna, czy tez nie.

Stawianie tego typu pytan jest niekorzystne dla nas wszystkich.
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Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Prosze, radna Marczak.

Radna Beata Marczak - Panie Przewodniczacy! Wysoka Rado! Najlepiej

temat ten zna Wójt Kowalinski, jednak nie mógl on przybyc na dzisiejsza sesje,

poniewaz w gminie Osjaków odbywa sie sesja absolutoryjna. Chcialabym sie

dowiedziec, o jakich mówimy kosztach w przypadku inwestycji w Gabrielowie,

oczywiscie odejmujac kwote, jaka jest w stanie wyasygnowac gmina Osjaków na

chodnik? Bedac w listopadzie na sesji w gminie Osjaków Wójt Kowalinski deklarowal

chec wspólfinansowania tej inwestycji. Od momentu rozpoczecia robót

w Gabrielowie, czyli od 2002r. temat ten powraca kazdego roku. Zawsze mozna

powiedziec, ze wniosek nie zostal zlozony do 25 wrzesnia. Przypominam sobie

jednak wczesniejsze lata kiedy inicjatywy samorzadowe byly realizowane nawet

kiedy wójtowie nie zlozyli wniosku w terminie. Dziekuje.

Pan Antoni Burzynski - Kierownik Powiatowego Zarzadu Dróg

w Wieluniu - na pewno nikt by nie zakwestionowal wniosku gdyby zostal zlozony

30 wrzesnia. Podam Pani nastepujacy przyklad: wspólnie z gmina realizowalismy

chodnik w Osjakowie na ulicy Sieradzkiej. Moglismy to zadanie zrealizowac równiez

w ramach inicjatyw samorzadowych, ale gmina nie chciala skorzystac z tej formy

wspólpracy. Nie wiem, dlaczego. Zarówno gmina jaki i Starostwo moglyby sie

pochwalic taka wspólpraca. Zadanie zostalo zrealizowane w 100%. Podobna

sytuacja miala miejsce w przypadku Gabrielowa. Byc moze decydentom gminy nie

podoba sie taka forma wspólpracy. W zalozeniu bylo, ze gmina wnioskuje

o wprowadzenie do zadan powiatu najbardziej pilnych potrzeb, jakie widzi na

drogach powiatowych we wspólnym wspólfinansowaniu. Jezeli dla gminy Osjaków

priorytetowym zadaniem jest inwestycja w Gabrielowie powinna wprowadzic

w terminie propozycje finansowania kosztów zwiazanych z chodnikiem. Nie wiem,

dlaczego tak sie nie stalo? Trudno mi w tej chwili powiedziec jakie beda koszty

inwestycji. Moge sie tylko zobowiazac, ze w okreslonym terminie przedstawie

Panstwu odpowiedz na to pytanie.

Chcialem sie jeszcze odniesc do sprawy poruszonej przez radna Marczak dotyczacej

realizacji I etapu inwestycji w miejscowosci Gabrielów. Tablica z napisem "Inwestor:

Starostwo Powiatowe w Wieluniu" zostala ustawiana poniewaz, niejednokrotnie inne

samorzady informowaly mieszkanców, ze to one sa realizatorami prowadzonych
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inwestycji. Zaby przeciac te dezinformacje ustawilismy tablice, które informowaly

w sposób jednoznaczny kto jest inwestorem.

Poruszyla równiez Pani kwestie niedokonczonej inwestycji, rozgrzebanego

Gabrielowa. Wójt Kowalinski równiez niejednokrotnie wyrazal sie dosc krytycznie

o tym co zrobilismy w Gabrielowie. Ze swojej strony moge powiedziec, ze wybralismy

i zrealizowalismy najbardziej niebezpieczny odcinek drogi - jest to luk, który

wyprowadza ruch w kierunku granicy powiatu. Wskazywali go równiez mieszkancy

Gabrielowa. Przebudowalismy jezdnie, wykonujac chodniki, zjazdy gospodarcze

z murkami betonowymi, oporowymi. Mimo to zostalismy skrytykowani przez Pana

Kowalinskiego, który oskarzyl nas, ze wydalismy bardzo duzo pieniedzy. Byc moze

zadanie mozna byloby wykonac taniej sposobem gospodarczym. Natomiast

wykonawca uwzglednia wszelkiego rodzaju dodatki, które sa zwiazane z placami,

nalicza zysk i koszty ogólne budowy. Dziekuje.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Prosze, radny Zóltaszek.

Radny Piotr Zóltaszek - powróce jeszcze do zadan inwestycyjnych

w ramach biezacego utrzymania dróg. Na posiedzeniu Zarzadu sprawe te

omawialismy niejako w dwóch aspektach czasowych. Pierwszy aspekt to, to co

nalezy juz zrobic, zeby przywrócic mozliwosci uzytkowania dróg, poniewaz na wielu

odcinkach sa one nieprzejezdne. Drugi aspekt bardziej perspektywiczny dotyczyl

m.in. wykorzystania srodków unijnych. Wszyscy widzimy i czujemy jaki jest stan dróg

po okresie zimowym. Srodki w wysokosci 3mln.zl byc moze podyktowane sa

zblizajacymi sie wyborami, w znacznej jednak czesci podyktowane sa realnie

istniejacymi potrzebami. Jezeli bedziemy czekac z modernizacja dróg do 2007r. to

wiele odcinków drogi przestanie istniec. Najgorszy odcinek jest miedzy Toplinem

a Skomlinem, gdzie w tej chwili ludzie jezdza poboczami. Kwota 3mln.zl pozwoli na

ustabilizowanie stanu dróg po zimie, aby mozna bylo dotrwac do 2007r., kiedy

bedziemy mogli skorzystac ze srodków unijnych. Decyzja strategiczna dotyczaca

modernizacji dróg przez wykorzystanie srodków unijnych ma byc podjeta przy

wspóludziale z samorzadami gminnymi. Tam najlepiej wiadomo, która droge nalezy

w pierwszej kolejnosci przywrócic do stanu uzywania, której drogi standard podniesc.

Dla nastepnej Rady pierwszoplanowym zadaniem bedzie skorzystanie ze srodków

unijnych i zmodernizowanie ciagów komunikacyjnych w taki sposób, aby uzytkownicy

dróg mogli po nich jezdzic.

31



Posel Kiedos mówil o nowych zadaniach. Owszem, ale moga one byc realizowane

dopiero po wzmocnieniu stanu dróg juz istniejacych. To w tej chwili jest

najwazniejsze. Dziekuje.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Czy ktos chcialby jeszcze zabrac glos?

Pan Antoni Burzynski - Kierownik Powiatowego Zarzadu Dróg

w Wieluniu - Prosze Panstwa! Nie bez kozery zastosowalismy tytul "Zadania

inwestycyjne PZD". Na zadania inwestycyjne dostaniemy bowiem kredyt na bardziej

korzystnych warunkach.

Nie spotkalem sie w rozmowach z moimi kolegami, którzy równiez zajmuja sie

zarzadzaniem dróg powiatowych, zeby otrzymywali srodki unijne na biezace

utrzymanie dróg. Tu niestety jestesmy kompetentni i zdani sami na siebie, czyli

mamy utrzymac drogi nie majac w miare zdrowego, opracowanego systemu, który

bylby zwiazany z finansowaniem dróg powiatowych, samorzadowych. Pieniadze

bedziemy mogli otrzymac na przebudowe, modernizacje dróg. Nie beda to jednak

srodki w wysokosci 3mln.zl. Beda to potezne srodki, o które bedzie nam bardzo

trudno wystepowac. Chcac konsumowac srodki unijne w pierwszej kolejnosci musimy

sfinansowac wszystkie zadania z naszych pieniedzy. W nastepnej kolejnosci zadania

beda refinansowane w zaleznosci od inwestycji w 85%, 75%, 50%.

Na posiedzeniach komisji, w których uczestniczylem mówilem, ze chcac w poprawny

sposób funkcjonowac, powinnismy w drogi inwestowac w granicach 20mln.zl rocznie.

Dlatego raport rzeczowo - finansowy rozbilismy na realizacje trzyletnia, na lata 2006

- 2008, zeby móc w sposób realny wpasowac sie w istniejacy stan finansowy

powiatu. Musimy myslec globalnie, zeby utrzymac cala siec dróg powiatowych. W tej

chwili nie ma mozliwosci pozyskania srodków unijnych za lata 2004 - 2006. One sa

juz teraz rozdysponowane. Bedziemy mogli starac sie o absorpcje srodków

zewnetrznych na lata 2007 - 2013, ale tylko i wylacznie za Panstwa zgoda. Beda to

powazne zadania zwiazane z rozbudowa, modernizacja naszej sieci dróg

powiatowych.

Nasze zamierzenia polegaja glównie na tym, ze inwestujemy w chodniki. Natomiast

zapominamy o jezdniach. Wszystkie zadania realizujemy glównie pod katem

bezpieczenstwa pieszych. Tymczasem powinnismy równolegle realizowac czesc

jezdna i czesc dla pieszych. Wiem, ze sa to drozsze inwestycje, ale powinnismy

równolegle realizujac 200m chodnika obustronnie, realizowac 200m jezdni. Nie
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powinnismy w tej chwili myslec o lataniu dziur, a profilaktycznie w okresie letnim

wykonywac cienkie dywaniki i powierzchniowe utrwalenia, które beda zapobiegaly

przed degradacja, jaka jest w tej chwili. Nie tylko u nas o tym zapomniano, ale

w calym kraju. Dla mlodych inzynierów powierzchniowe utrwalenia, które zapobiegaja

degradacji, sa obce.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Prosze, radna Marczak.

Radna Beata Marczak - Panie Przewodniczacy!Wysoka Rado! Tym bardziej

przekonuje mnie argumentacja, iz lata 2007 - 2013 to duze srodki. Musimy jednak

najpierw sami zrealizowac inwestycje, a dopiero pózniej otrzymamy refinansowanie

w wysokosci 80 - 75%. Sa to pieniadze, które do nas wróca, ale one potrzebuja

dobrej sytuacji finansowej budzetu. My potrzebujemy plynnosci, a przypominam, ze

w tym roku splacamy 1.400tys.zl kredytu. W nastepnych latach obciazenie bedzie juz

na poziomie 2.700tys.zl. Tym bardziej powinnismy dbac o to, aby bylo jak najwiecej

absorpcji srodków z naszej strony. Do tej pory nie wykazalismy sie inicjatywa, jesli

chodzi o pozyskiwanie srodków z zewnatrz. W 2005r udalo nam sie sciagnac

pieniadze z rezerwy Ministra Transportu, ale w przypadku srodków ZPORR-owskich

juz takich wniosków nie bylo. Ciesze sie, ze udalo nam sie zrealizowac Platforme

Cyfrowa, ale bardzo waznym tematem sa równiez drogi powiatowe, co Panstwo

czesto podkreslacie. Potrzeby sa duze i nikt tutaj tego nie neguje. Zastanawia mnie

jednak troska o drogi, która zawsze w pewnych okresach cyklicznie sie zwieksza.

Powinnismy dbac o drogi systematycznie. Nie zgadzam sie z ta argumentacja, ze

drogi nagle popsuly sie w tym roku. Zdaje sobie sprawe, ze zima byla dluga

i uciazliwa, ale jest ona co roku.

Nadal zastanawiam sie czy decyzja o podjeciu kredytu w wysokosci 3mln.zl nie

zablokujemy sobie drogi do absorpcji srodków z zewnatrz. Musimy zdawac sobie

sprawe, ze zwrot pieniedzy otrzymamy dopiero po zakonczeniu inwestycji.

Na ostatniej sesji Starosta byl bardzo dumny z przeniesienia Zespolu Szkól

Budowlanych do Zespolu Szkól nr 1. Mówil Pan o wspanialym obiekcie, o hali

wymiarowej. Na te zadania tez beda potrzebne srodki. Uwazam, ze jezeli mozemy

pozyskac srodki z zewnatrz, które do nas wróca nie powinnismy zaciagac kredytów,

bo to zablokuje nas w przyszlosci. Powinnismy patrzec szerzej i myslec o nastepnych

latach, zeby sciagnac jak najwiecej pieniedzy dla powiatu oraz zrealizowac jak
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najwiecej inwestycji. Powtarzam po raz kolejny, ja nie neguje potrzeb, one sa.

Dziekuje.

Radny Krzysztof Owczarek - PrzewodniczacyRady Powiatu - radna

Marczak powiedziala, ze nie powinnismy zablokowac sobie drogi do pozyskania

srodków unijnych w przyszlym okresie. Wazniejsze jest jednak to zebysmy w ogóle

nie zablokowali sobie dróg. Mnie sie wydaje, ze nie ma niebezpieczenstwa

zablokowania drogi po srodków unijne. Przytoczyla Pani kwoty, które dla

przecietnego obywatela moga wydawac sie duzymi kwotami. Natomiast sytuacja

powiatu na dzisiaj nie jest katastrofalna, powiat nie utracil plynnosci. Zadluzenie

powiatu jest na poziomie 16% (mozliwe 60%). Nie jest tak, ze w przyszlosci nie

bedziemy mogli wykorzystac srodków unijnych. Mysle, ze problemem nie bedzie brak

pieniedzy, a zaakceptowanie tych pieniedzy przez osoby je rozdzielajace.

Prosze, radny Okrasa.

Radny Pawel Okrasa - Panie Przewodniczacy Wysoka Rado! Diagnoza

radnej Marczak jest nastepujaca: w chwili obecnej stan naszych dróg nie jest taki zly

i mozemy poczekac na wirtualne pieniadze w latach 2007 - 2013. Ja uwazam, ze tak

nie jest. Nasuwa mi sie pewna refleksja. Jeden z przywódców socjalistycznych Fidel

Castro, tak mówi do swoich mieszkanców: "Przeczekajcie jeszcze dwa, trzy lata

naszej rewolucji i bedziemy naprawde potega gospodarcza na swiecie." To jest

naprawde bardzo bolesne. Jezeli ktos jezdzi po drogach to widzi, ze stan dróg jest

tragiczny. My nie mozemy bawic sie w tej chwili w polityke, musimy szybko rozwiazac

problem dróg. Odciaganie spraw na kolejne lata jest niepotrzebne. O wszystkim

decyduje Rada. Jezeli Pani ma inna koncepcje i inny pomysl moze Pani glosowac

inaczej. Jako radna mogla Pani zlozyc inny wniosek, inny projekt, który bylby

w stanie rozwiazac problemy dróg. My zlozylismy oferte zaciagniecia kredytu.

Natomiast Pani negujac to rozwiazanie nie proponuje zadnej innej koncepcji. Dziwie

sie temu i proponuje przeglosowac projekt uchwaly, poniewaz zadne inne

konstruktywne glosy w tym temacie nie padna.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Kto jest za przyjeciem powyzszej informacji, prosze o podniesienie reki.
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Rada Powiatu 15 glosami za, przy 2 wstrzymujacych sie (glosowalo

17 radnych) przyjela informacje na temat zadan inwestycyjnych PZD w Wieluniu na

2006r.

Informacja stanowi zalacznik do protokolu.

Pkt 8

odzialu srodków PFRON

realizacie zadan okreslonych w ustawie z dn. 27.08.1997r. o rehabilitacii

zawodowei i spolecznei oraz zatrudnianiu osób niepelnosprawnych.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - prosze

komisje o przedstawienie opinii.

Radny Jacek Górski - Przewodniczacy Komisji Zdrowia, Bezpieczenstwa

i AktywizacjiRynkuPracy- komisjajednoglosnie,pozytywniezaopiniowalaprojekt

uchwaly Rady Powiatu w sprawie podzialu srodków PFRON przypadajacych na teren

powiatu wielunskiego wg algorytmu w 2006r. na realizacje zadan okreslonych w

ustawie z dn. 27.08.1997r. o rehabilitacji zawodowej i spolecznej oraz zatrudnianiu

osób niepelnosprawnych.

Radny Henryk Machynia - Przewodniczacy Komisji Finansów

Publicznych i Budzetu - Komisja Finansów pozytywnie, jednoglosnie zaopiniowala

powyzsza uchwale.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - czy ktos

chcialby zabrac glos? Nie widze. Prosze Komisje Uchwal i Wniosków o odczytanie

projektu uchwaly.
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Radna Maria Nowaczyk odczytala projekt uchwaly, który stanowi zalacznik

do protokolu.

RadnyKrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRadyPowiatu- dziekuje.

Kto jest za podjeciem uchwaly w proponowanym brzmieniu, prosze o podniesienie

reki.

Rada Powiatu jednoglosnie (18 radnych glosowalo) podjela uchwale

nr XL VI/266/06 w sprawie podzialu srodków PFRON przypadajacych na teren

powiatu wielunskiego wg algorytmu w 2006r. na realizacje zadan okreslonych

w ustawie z dn. 27.08.1997r. o rehabilitacji zawodowej i spolecznej oraz zatrudnianiu

osób niepelnosprawnych.

Uchwala stanowi zalacznik do protokolu.

Przewodniczacv Radv Powiatu - Pan Krzvsztof Owczarek oalosil 15 minut

przerwy.

Pkt 9

rawozdania

z wykonania planu finansoweao SP ZOZ w Wieluniu za 2005r.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - prosze

komisje o przedstawienie opinii.
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Radny Jacek Górski - Przewodniczacy Komisji Zdrowia,

Bezpieczenstwa i Aktywizacji Rynku Pracy - opinia Komisji Zdrowia jest

pozytywna.

Radny Henryk Machynia - Przewodniczacy Komisji Finansów

Publicznych i Budzetu - Komisja Finansów Publicznych i Budzetu równiez wydala

pozytywna opinie.

RadnyKrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRadyPowiatu- dziekuje.

Kto w tym punkcie chcialby zabrac glos? Prosze, radna Marczak.

Radna Beata Marczak - Panie Przewodniczacy! Wysoka Rado! Pani

Dyrektor! Powtórze pytanie, które zadalam na poprzedniej sesji. Jak wyglada sprawa

ukonczenia procesu restrukturyzacji w przypadku, kiedy jedna z firm zaskarzyla

program restrukturyzacji? Mozemy sie spodziewac, ze firma ta bedzie celowo

wydluzac postepowanie. W jaki sposób moze to wplynac na restrukturyzacje? Wiem,

ze wiele szpitali zakonczylo juz proces restrukturyzacyjny, a my nie otrzymalismy

nawet decyzji o warunkach restrukturyzacji, poniewaz trwa postepowanie w sadzie.

Jakie moga byc tego konsekwencje? Czy obowiazuja nas jakies terminy i jak w takim

przypadku moze zachowac sie Wojewoda?

Pani Bozena Laz - Dyrektor SP ZOZ w Wieluniu - Panie!

Przewodniczacy! Wysoka Rado! Szanowni Panstwo! W naszym przypadku dwie

firmy zaskarzyly ugode. W przypadku firmy windykacyjnej MAGELLAN sprawa

zostala juz zakonczona. Wygralismy proces w I i II instancji. W przypadku drugiej

firmy wplynal wniosek do sadu sieradzkiego, gdzie po 4 miesiacach przekazano

sprawe do sadu wroclawskiego stwierdzajac niewlasciwosc miejscowa. Po tym fakcie

jako Dyrektor SP ZOZ wystapilam do Ministra Ziobro i Ministra Religii ze skarga na

opieszalosc sadu, która powoduje, ze sprawa sie wydluza i nie mozemy otrzymac

decyzji o warunkach restrukturyzacji. Otrzymalam odpowiedz z Ministerstw, które

przede wszystkim zwrócily uwage na jedna rzecz - ustawa nie okresla terminu

otrzymania decyzji restrukturyzacyjnej. Poinformowano mnie, ze sady postepuja

zgodnie z przepisami i nie ma zagrozenia dla procesu restrukturyzacji.

Poniewaz do tej pory nie otrzymalismy zadnej pisemnej informacji z sadu

wroclawskiego, w ubieglym tygodniu na skutek interwencji radcy prawnego

otrzymalismy ustna informacje, ze sad wydal postanowienie o nie wszczynaniu

postepowania, czyli sad oddalil skarge firmy. Zwracam uwage, ze firma nie

zaskarzyla programu restrukturyzacyjnego tylko ugode.

37

-



Jaki stan mamy na dzien dzisiejszy? Posiadamy postanowienie Wojewody

o rozpoczeciu procesu restrukturyzacji, przyjety jest program restrukturyzacji.

Wszystkie zawarte w programie dzialania sa na biezaco realizowane, nie ma

zadnego zagrozenia. Miescimy sie we wszystkich parametrach. Nie otrzymanie

decyzji blokuje nam jedna rzecz, a mianowicie otrzymanie ostatniej raty pozyczki

z Banku Gospodarstwa Krajowego, z tym ze w tym przypadku nie zostal okreslony

termin. Otrzymalismy juz dwie transze pozyczki, natomiast trzecia transza, która

w calosci jest przeznaczona na splate zobowiazan w stosunku do Zakladu

Ubezpieczen Spolecznych jest uzalezniona od otrzymania decyzji o warunkach

restrukturyzacji. Mamy jednak nadzieje, ze teraz, kiedy sprawa zbliza sie ku koncowi

bedziemy mogli ten temat zamknac. Na biezaco informuje Wojewode o tym jak

przedstawia sie stan prawny.

Chcialabym zwrócic uwage na jeszcze jedna rzecz. W miedzy czasie ukazal sie

projekt zmiany ustawy o pomocy publicznej (nie wiadomo, czy zostanie on przyjety

przez Parlament), w którym jest mowa o tym, ze zaklady opieki zdrowotnej beda

mogly sie starac o rozszerzenie pozyczki na zobowiazania dotyczace ZUS, w ciagu

miesiaca po uprawomocnieniu sie ustawy. Wystapilam wówczas do Ministra Zdrowia

i Ministra Sprawiedliwosci z zapytaniem, czy nie otrzymanie nie z wlasnej winy

decyzji o warunkach restrukturyzacji moze nam zablokowac staranie sie o srodki

wynikajace z nowelizacji ustawy. Minister poinformowal mnie, ze ze wzgledu na nie

doprecyzowanie terminu nie bedzie mozna zablokowac staran o srodki. Nie

otrzymanie decyzji nie zablokuje nam procesu restrukturyzacyjnego.

Na zakonczenie chcialam Panstwa poinformowac, ze wszystko przebiega planowo,

pracownicy sa rozliczani, na biezaco maja wyplacane wszystkie zobowiazania.

Kredyt równiez zostal wykorzystany zgodnie z ustaleniami. W programie

restrukturyzacyjnym w ramach zadan inwestycyjnych zostala zapisana modernizacja

pomieszczen, do których mial byc przeniesiony Oddzial Rehabilitacji. Dwa dni temu

otrzymalam decyzje z Urzedu Marszalkowskiego o przyznaniu na ten cel 350tys.zl

Oako szpital staralismy sie o srodki z Regionalnego Centrum Polityki Spolecznej).

Druga polowe srodków mamy z przekazania Oddzialu Dializ. W czwartek rozpoczyna

sie przetarg. Zgodnie z planem bedziemy rozpoczynac remont pomieszczen.

Dziekuje.

Radny KrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRady Powiatu- dziekuje.

Prosze, radna Marczak.
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Radna Beata Marczak - w przyszlym roku rozpocznie sie splata zobowiazan

w postaci kredytu. Do tej pory szpital splaca odsetki. W nastepnym roku rozpocznie

sie splata kredytu. Zakladajac, ze uda sie zakonczyc program restrukturyzacji, czy

w budzecie szpitala widzi Pani mozliwosci splaty kredytu bez wiekszego zachwiania

dla budzetu i pacjentów?

Pani Bozena Laz - Dyrektor SP ZOZ w Wieluniu - zasadnicza czescia

przyjetego programu restrukturyzacyjnego byly sprawy finansowe. Przygotowujac

prognoze do 2015r. bralismy pod uwage wszystkie nasze platnosci, jakie beda do

realizacji. W zwiazku z powyzszym przyjmujac przekazane przez NFZ wskazniki

wzrostu, przewidzielismy równiez srodki na splate kredytu. Nie znaczy to jednak, ze

w tej chwili sytuacja jest idealna, poniewaz caly czas mamy za soba "ogon" w postaci

zobowiazan. Poprzez odpowiednie ruchy polegajace na zamianie zobowiazan

krótkoterminowych na dlugoterminowe, zmienilismy pewna strukture zobowiazan i to

nam pozwolilo zlapac oddech. Brakuje nam jednak jeszcze srodków na biezaco. W

innym przypadku nie mielibysmy zadnego problemu. Przypomne, ze szpitale miejskie

zostaly oddluzone przez Prezydenta Miasta Lodzi. Powiaty nie mogly sobie pozwolic

na cos takiego, bo nie maja takich dochodów. Nie mniej jednak wszystkie dzialania

przebiegaja zgodnie z planem, nawet to, ze sie zadluzamy na biezaco. Dziekuje.

Radna Beata Marczak - chcialam jeszcze zapytac o podwyzki dla lekarzy.

Mam swiadomosc jak trudna jest sytuacja szpitala, ze dokonala sie zamiana

zobowiazan krótkoterminowych na dlugoterminowe, ze zadluzenie na dzien

31 grudnia jest na poziomie powyzej 36min. zl. Jak bardzo cienka jest granica

zachwiania tej sprawy? Czy nie istnieje obawa, ze w zwiazku ze slusznymi

roszczeniami pracowników sluzby zdrowia, historia ta zakonczy sie podobnie jak

w przypadku ustawy "203", ze ostatecznie zobowiazania przejda na szpital i komornik

zacznie pukac do drzwi Dyrektora SP ZOZ? W naszej sytuacji sa to roszczenia

niemozliwe do zrealizowania. Jak te sytuacje oceniaja zwiazki zawodowe lekarzy?

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - prosze,

radny Górski.

Radny Jacek Górski - gwoli wyjasnienia roszczenia placowe sa nie tylko ze

strony lekarzy, ale dotycza wszystkich fachowych pracowników sluzby zdrowia, czyli

pielegniarek, laborantów itd. Uzywanie tylko slowa lekarze jest naduzyciem. Personel

sluzby zdrowia walczy o 30% podwyzki.
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Radna Beata Marczak - przepraszam. Mialam na mysli caly personel

medyczny.

Radny Pawel Okrasa - Panie Przewodniczacy!Wysoka Rado! Pani Dyrektor!

Na jakim etapie jest opinia bieglego rewidenta pod kontem oceny wyników

finansowych, bilansu rachunku za rok 2005? Kiedy ewentualnie Rada Powiatu

otrzyma taka opinie?

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - ostatnio

w prasie ukazala sie informacja, ze zapadl wyrok sadu dotyczacy zobowiazan z tytulu

ustawy "203". Jest mozliwosc uzyskania wszystkich kwot, które byly wyplacane, ale

trzeba zalozyc sprawe sadowa? Czy moglaby Pani przyblizyc nam te sprawe? Jak

szpital zamierza postepowac?

Pani Bozena Laz - Dyrektor SP ZOZ w Wieluniu - w naszym zakladzie

równiez wszyscy pracownicy medyczni wystapili w sprawie podwyzki wynagrodzen.

Jeden fakt jest pocieszajacy - zwiazki zawodowe maja swiadomosc, ze jest to

problem nie do rozwiazania na naszym poziomie, czyli na poziomie dyrektorów. Bez

dodatkowych srodków tego problemu nie da sie rozwiazac. Ponadto realizujemy

program restrukturyzacyjny zaopiniowany przez zwiazki zawodowe, który na ten

moment nie przewidywal podwyzek. W naszym powiecie odbylo sie spotkanie szpitali

powiatowych w czasie, którego omawialismy te sprawy. Zostala wyloniona grupa

negocjujaca (5 dyrektorów), która przy uzyciu mediatora bedzie prowadzila

negocjacje, mediacje w sprawie podwyzek na szczeblu wojewódzkim. Na spotkaniu

obecny byl równiez Przewodniczacy Zwiazków Zawodowych Lekarzy, Izby Lekarskiej

i Pielegniarek. Pierwsze spotkanie mediacyjne odbedzie sie w dniu 25 kwietnia

w siedzibie Wojewódzkich Zwiazków Zawodowych w Lodzi. W grupie negocjujacych

dyrektorów jestem równiez ja. Niezaleznie od wszystkiego prowadzone sie pewne

dzialania ustalone przez Krajowa Izbe Lekarska. Np. w dniu dzisiejszym w naszym

szpitalu odbywa sie referendum wsród lekarzy na temat, czy bedzie strajk i jaka

ewentualnie wybrac forme. Takie referendum dzisiaj jest przeprowadzane w calym

województwie.

Ponadto jako pracodawca i czlonek Zarzadu Zwiazku Pracodawców Województwa

Lódzkiego wystepujemy do wszystkich stron, m.in. do Ministra Zdrowia i Ministra

Finansów przypominajac, ze my tego problemu sami nie udzwigniemy. Odbywaja sie

konferencje poswiecone tym sprawom. W dniu 10 kwietnia odbylo sie spotkanie

w Instytucie Centrum Matki Polki, gdzie z ramienia pracodawców poruszalam ten
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temat. Zwracamy uwage na jeszcze jedna bardzo wazna kwestie. Jezeli Ministerstwo

mówi o wzroscie nakladów na ochrone zdrowia, które pozwola zrealizowac podwyzki

to musi miec swiadomosc, ze szpitale realizuja programy restrukturyzacyjne i oprócz

kwoty na podwyzki musi byc zabezpieczona kwota na realizacje tychze programów

zgodnie ze wskaznikami podawanymi przez Narodowy Fundusz Zdrowia w oparciu,

o które tworzylismy symulacje finansowe w programach restrukturyzacyjnych.

Ponadto zlozylam pismo do wszystkich parlamentarzystów województwa lódzkiego

w kwestiach, o których mówila radna Marczak. O zwrotnych odpowiedziach

bedziemy na biezaco informowac.

W ubieglym tygodniu odbylo sie posiedzenie Rady Konsultacyjnej, której jestem

czlonkiem z ramienia Zwiazku Konwentu Starostów. Na Radzie obecny byl

Wiceprezes Narodowego Funduszu Zdrowia, który poinformowal nas, ze Prezes NFZ

przygotowuje sie do uruchomienia w pazdzierniku ewentualnych rezerw na podwyzki.

Odpowiadajac na pytanie radnego Okrasy - w tej chwili biegly jest w trakcie badania

bilansu. Badanie zgodnie z przepisami bedzie zakonczone do konca miesiaca.

Nastepnie w ciagu dwóch tygodni nalezy przygotowac opinie.

Odpowiadajac na pytanie dotyczace orzeczenia Trybunalu Konstytucyjnego

w sprawie ustawy "203". Jak z naszej strony wyglada sytuacja? Na poczatku

ubieglego roku skierowalismy sprawe do sadu wystepujac o kwote 14mln.zl

(wynagrodzenia, pochodne, odsetki i koszty, jakie ponosilismy). Sprawa zostala

zawieszona, co bylo dla nas korzystnym rozwiazaniem, poniewaz niektóre sady

oddalily sprawe. Gdyby sprawa zostala oddalona nie mielibysmy zadnego pola

manewru, poniewaz po raz drugi nie moglibysmy wystepowac w tej samej sprawie.

W tej chwili z radca prawnym przygotowujemy sie do zlozenia wniosku do sadu

o odwieszenie tej sprawy. Nie mozemy jednak tego zrobic, poniewaz nie ukazalo sie

jeszcze uzasadnienie do orzeczenia. Mamy nadzieje, ze bedzie to dla nas korzystne.

Trybunal Konstytucyjny zawarl nastepujacy warunek: w sytuacji, kiedy zaklad bedzie

sie ubiegal o zwrot srodków nalezy udowodnic, ze nie byly one przeznaczone na

zrealizowanie tych podwyzek. W naszym regionie szpitale powiatowe nie powinny

miec z tym problemów, z uwagi na sytuacje finansowa. Byc moze wieksze klopoty

z udowodnieniem beda tam, gdzie byla lepsza sytuacja finansowa. Na ostatniej

Radzie Konsultacyjnej byla równiez mowa o podwyzkach z tytulu "203".

Prawdopodobnie Ministerstwo Zdrowia wspólnie z NFZ bedzie przygotowywac
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propozycje ugód dla zakladów opieki zdrowotnej. Sa to na razie niepisane

informacje.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - gdyby

szpital wielunski spotkalo takie samo orzeczenie jakie wydal Trybunal Konstytucyjny

to, na jaka kwote szpital móglby liczyc?

Pani Bozena Laz - Dyrektor SP ZOZ w Wieluniu - zalezy, co sad bedzie

bral pod uwage. Nie mamy jeszcze uzasadnienia Trybunalu do orzeczenia,

w zwiazku z powyzszym nie wiemy jak beda realizowane pewne szczególy. Do sadu

wystapilismy o kwote okolo 14mln.zl. Na chwile obecna nie umiem tego

doprecyzowac, poniewaz nie posiadamy wszystkich dokumentów.

Radny KrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRady Powiatu- czy ktos

chcialby jeszcze zabrac glos w tym punkcie? Nie widze. Prosze Komisje Uchwal

i Wniosków o odczytanie projektu uchwaly.

Radna Maria Nowaczyk odczytala projekt uchwaly, który stanowi zalacznik do

protokolu.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Kto jest za podjeciem uchwaly w proponowanym brzmieniu, prosze o podniesienie

reki.

Rada Powiatu jednoglosnie (15 radnych glosowalo) podjela uchwale

nr XL VI/267/06 w sprawie przyjecia sprawozdania z wykonania planu finansowego
SP ZOZ w Wieluniu za 2005r.

Uchwala stanowi zalacznik do protokolu.
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Pkt 10

Powiatu w Wieluniu w s

srodków za 2005r.

odzialu wolnvch

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - otrzymali

Panstwo projekt uchwaly. Prosze Przewodniczacego Komisji Finansów

o przedstawienie opinii.

Radny Henryk Machynia - Przewodniczacy Komisji Finansów

Publicznych i Budzetu - Komisja Finansów jednoglosnie, pozytywnie zaopiniowala

projekt powyzszej uchwaly.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.
Prosze, Skarbnik Powiatu.

Pan Slawomir Kaftan - Skarbnik Powiatu - Panie Przewodniczacy!Wysoka

Rado! Proponuje sie wprowadzenie autopoprawki. Obecny §5 i §6 beda mialy

numeracje 6 i 7. Natomiast §5 brzmialby: "Upowaznia sie Zarzad Powiatu do

zaciagania zobowiazan na finansowanie wydatków na programy i projekty

finansowane ze srodków funduszy strukturalnych i funduszu spójnosci zgodnie

z zalacznikiem Nr 3 do uchwaly." W zwiazku z tym, ze podpisywane sa umowy

ze studentami i uczniami odnosnie stypendiów musi byc takie upowaznienie dla

Zarzadu. Dziekuje.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - czy sa

pytania? Nie widze. Prosze Komisje Uchwal i Wniosków o odczytanie projektu

uchwaly.

Radna Maria Nowaczyk odczytala projekt uchwaly, który stanowi zalacznik do

protokolu.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.
Kto jest za podjeciem uchwaly w proponowanym brzmieniu, prosze o podniesienie

reki.
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Rada Powiatu jednoglosnie (14 radnych glosowalo) podjela uchwale

nr XLVI/268/06 w sprawie podzialu wolnych srodków za 2005r.

Uchwala stanowi zalacznik do protokolu.

Przewodniczacv Radv Powiatu - Pan Krzvsztof Owczarek oalosil 15 minut

przerwy.

Pkt 11

Powiatu w Wieluniu w sprawie zmian w budzecie powiatu

i zaciaQniecia kredytu.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu -

otrzymaliscie Panstwo projekt uchwaly. Prosze Przewodniczacego Komisji Finansów

o przedstawienie opinii.

Radny Henryk Machynia - Przewodniczacy Komisji Finansów

Publicznych i Budzetu - Komisja Finansów jednoglosnie, pozytywnie zaopiniowala

powyzsza uchwale.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - czy ktos

chcialby zabrac glos w tym punkcie? Prosze, radna Marczak.

Radna Beata Marczak - Panie Przewodniczacy! Wysoka Rado! Chcialam

zapoznac sie z terminarzem splaty kredytu. Jaki jest proponowany okres prolongaty,

splaty kredytu, jak splata kredytu bedzie sie ksztaltowac w poszczególnych latach?

Pan Slawomir Kaftan - Skarbnik Powiatu - Panie Przewodniczacy! Wysoka

Rado! Odpowiedz na pytanie postawione przez radna Marczak znajduje sie

w zalaczniku nr 3 - prognoza dlugu.

W tym przypadku mamy do czynienia z pozyczka z Wojewódzkiego Funduszu

Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej (98.950tys.zl) i dwoma rodzajami kredytu:
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inwestycyjnym (1.904.253zl) i na splate wczesniej zaciagnietych kredytów i pozyczek

(996.797zl). Oprócz pozyczki z Wojewódzkiego Funduszu, która jest na innych

zasadach, w przypadku pozostalych zobowiazan proponuje sie jest zaciagniecie

kredytu na okres 5 lat przy dwuletniej karencji w splacie kapitalu.

Na koniec I kwartalu budzet po stronie dochodowej ksztaltuje sie na poziomie

41.374.629zl. Gdybysmy w dniu dzisiejszym zaciagneli kredyt w wysokosci 3mln.zl

nasze zadluzenie byloby o 3mln.zl wieksze niz bylo na zakonczenie roku, czyli

wynosiloby 10.009.335zl. Zadluzenie byloby na poziomie 24,19%. W roku biezacym

bedziemy równiez splacac wczesniej zaciagniete kredyty. Gdyby nawet budzet nie

wzrósl to zadluzenie na koniec roku po splacie wynosiloby 9.012.538zl, co stanowi

21,78%. Dziekuje.

RadnyKrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRady Powiatu- czy w tym

punkcie ktos chcialby jeszcze zabrac glos? Prosze, radna Marczak.

Radna Beata Marczak - chcialabym sie odniesc do stopy zadluzenia. Wiemy

jak ta sprawa moze okazac sie plynna w przypadku dochodów, jakie bedziemy mieli.

Przypominam, ze jeszcze niedawno w swoim budzecie mielismy Komende

Powiatowa Policji, Inspekcje Weterynaryjna. Coraz czesciej w Sejmie

parlamentarzysci zastanawiaja sie nad odlaczeniem Powiatowego Inspektoratu

Nadzoru Budowlanego od struktur starostwa. Na stope zadluzenia maja wplyw rózne

czynniki. Ta granica jest dosyc plynna. Przypominam równiez o kredycie poreczonym

dla szpitala. Na stan mojej wiedzy w województwie do poreczenia kredytu, do stopy

zadluzenia wlicza sie plan splaty plus odsetki. Tak np. w Sejmiku Województwa

Lódzkiego do kredytu wliczaja sie poreczenia. Jest to kwestia interpretacji

Regionalnej Izby Obrachunkowej. Informacje te uzyskalam z Sejmiku Województwa

Lódzkiego.

Ciagle stoje na stanowisku, ze powinnismy jak najlepiej przygotowac sie do absorpcji

srodków europejskich na lata 2007 - 2013, abysmy zlozyli odpowiednio duza ilosc

wniosków, abysmy uzyskali z tego tytulu jak najwieksze wplywy do budzetu.

Pieniadze, które udaloby nam sie sciagnac znalazlyby sie po stronie dochodowej

powiatu, ale zeby tak bylo, musimy miec pieniadze na realizacje inwestycji. Zwrot

pieniedzy na poziomie 50%- 80% otrzymamy dopiero po zakonczeniu inwestycji. Ja

nie kwestionuje potrzeb. Wiem, ze pieniadze sa jedynym rozwiazaniem. Poddaje

tylko pod rozwage, czy ten moment zaciagniecia kredytu w proponowanej wysokosci

jest wlasciwy. Juz teraz odczuwamy splate kredytów. Juz mamy obciazenia z tytulu
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obligacji, w roku 2007 - 1.100tys.zl,w 2008 - 1.20Otys.zl.Obciazenia lacznie

z odsetkami sa dosc duze, jesli chodzi o planowana splate w kolejnych ratach.

Wyrazam powazne obawy, ze zaciagniety kredyt uniemozliwi nam absorpcje

srodków europejskich na oczekiwanym poziomie. Dziekuje.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Prosze, radny Okrasa.

Radny Pawel Okrasa - Panie Przewodniczacy! Wysoka Rado! Radna

Marczak powiedziala sluszna rzecz. W tej chwili, aby poprawic sytuacje na drogach

potrzebne sa pieniadze. Zgadzam sie z tym w zupelnosci. Mam jednak do Pani

pytanie: w jaki sposób chcialaby Pani pozyskac srodki na rok 2006? Jezeli nie udzieli

Pani odpowiedzi na to pytanie, moge obarczyc Pania zla wola. Jezeli nie ma innej

mozliwosci i innych zródel pozyskanie srodków, to ja na chwile obecna nie widze

innego rozwiazania. Mówmy o realnych, a nie o wyimaginowanych problemach.

Bardzo prosze o udzielenie konkretnej odpowiedzi.

Radna Beata Marczak - ja nie kwestionuje potrzeb na drogach.

Przypominam tylko, ze 3mln.zl to zaledwie pierwszy etap inwestycji. Jezeli

chcielibysmy zaspokoic potrzeby mieszkanców powiatu w zakresie dróg,

musielibysmy rocznie dysponowac kwota 20mln.zl. Wspomnial o tym Kierownik

Burzynski. Wszyscy zdajemy sobie sprawe, ze przy budzecie na poziomie okolo

40mln.zl wyasygnowanie 20mln.zl na drogi jest niemozliwe. Aby jak najlepiej

wykorzystac pieniadze w budzecie, powinnismy zabezpieczyc je jako wklad wlasny,

aby móc sciagnac srodki z zewnatrz. Nawet gdybysmy zadluzyli budzet powiatu do

maksymalnego poziomu to i tak stan dróg bedzie pozostawial wiele do zyczenia.

Boje sie, ze zablokujemy sobie mozliwosc absorpcji srodków z zewnatrz. Nadal to

stanowisko podtrzymuje. Uwazam, ze powinnismy sie w tym roku ograniczyc do

minimum, aby dobrze przygotowac sie do absorpcji srodków z zewnatrz. Dziekuje.

Radny Pawel Okrasa - minimum, czyli ile? Mówmy o konkretnych liczbach.

Uwazam, ze stan dróg w tej chwili wymaga bardzo szybkich dzialan. Kierownik

Burzynski przedstawil informacje pisemna wraz ze zdjeciami na temat stanu dróg.

Komisja Rozwoju Gospodarczego odbyla rekonesans po drogach i równiez

potwierdza spostrzezenia przedstawione przez Pana Burzynskiego. My równiez

jezdzimy po drogach i widzimy, ze wymagaja one natychmiastowych i pilnych

dzialan. Czy Pani uwaza, ze nalezy ratowac drogi, czy nie? Ja uwazam, ze nalezy

drogi ratowac w tym momencie. Na chwile obecna zaciagniecie kredytu nie jest
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najlepszym rozwiazaniem, ja tez o tym wiem, ale jest to jedyne, szybkie i mozliwe

przedsiewziecie, które mozemy zrobic. Mówila Pani, ze potrzeby sa o wiele wieksze,

z czym sie zgadzam. Nam potrzebne jest w tej chwili minimum, które musimy

zabezpieczyc, aby uratowac drogi od totalnej dewastacji. Uwazam, ze kwota 3mln.zl

nie podwazy gospodarki finansowej powiatu, powiat z tego tytulu nie straci plynnosci.

Pani radna ma zla wole, poniewaz nie proponuje zadnej innej konkretnej propozycji.

Sadze, ze czekanie nie jest wyjsciem z obecnej sytuacji.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Prosze, Pan Skarbnik.

Pan Slawomir Kaftan - Skarbnik Powiatu - Panie Przewodniczacy! Wysoka

Rado! Chcialem sie odniesc do budzetu Komendy Powiatowej Policji i Powiatowego

Inspektoratu Weterynarii. Budzet KPP byl duzy, ale od 1 stycznia 2003r. KPP nie

podlegala juz finansowo pod Rade Powiatu. Natomiast Powiatowy Inspektorat

Weterynarii byl o 4 miesiace dluzej. Byl to budzet w granicach 430tys.zl. Dziekuje.

Radna Beata Marczak - byl to przyklad jak administracyjnie budzet móglby

sie zmienic.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu -

przewidywanie rzeczy nieprzewidywalnych jest trudne. Jest to gdybanie, które

zajmuje nam czas, a które do niczego nie prowadzi. Mówmy o tym, co mamy i co jest

rzecza pewna, a nie dyskutujmy nad rzeczami niepewnymi.

Prosze, radny Zóltaszek.

Radny Piotr Zóltaszek - radna Marczak podala informacje. ze Sejmik

Wojewódzki wlacza do zadluzenia poreczone kredyty. Chcialem sie zapytac o zródlo

tej informacji, poniewaz burzy ona stan mojej wiedzy ekonomicznej.

Radna Beata Marczak - przygotuje odpowiednie dokumenty w tej sprawie

przekaze je Panu. Takie informacje otrzymalam od radnych Sejmiku

Wojewódzkiego. Dziekuje.

RadnyKrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRady Powiatu- byc moze

jednym z mozliwych wyjasnien jest to, ze Sejmik Wojewódzki przejal zadluzenie

szpitali i wzial je na siebie.

Czy ktos chcialby jeszcze zabrac glos w tym punkcie? Nie widze. Prosze Komisje

Uchwal i Wniosków o odczytanie projektu uchwaly.
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Radna Maria Nowaczyk odczytala projekt uchwaly, który stanowi zalacznik do

protokolu.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - dziekuje.

Kto jest za podjeciem uchwaly w proponowanym brzmieniu, prosze o podniesienie

reki.

Rada Powiatu 13 glosami za, przy 2 przeciwnych (15 radnych glosowalo)

podjela uchwale nr XL V//269/06 w sprawie zmian w budzecie powiatu i zaciagniecia

kredytu oraz pozyczki z WFOSiGW.

Uchwala stanowi zalacznik do protokolu.

Pkt 12

dzialalnosc Starosty Wielunskieao.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - do Rady

Powiatu wplynelo pismo z Lódzkiego Urzedu Wojewódzkiego opieczetowane data

5 kwietnia 2006r.

Przewodniczacy Rady Powiatu - Pan Krzysztof Owczarek odczytal pismo

znak PN./V.0551/144/06 wraz z zalacznikiem.

Pismo stanowi zalacznik do protokolu.

48



Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - sprawe

skierowalem do rozpatrzenia przez Komisje Rewizyjna. Do projektu uchwaly

dolaczona zostala opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie skargi Pana Zdzislawa

Borowica z dnia 2 marca 2006r. na dzialalnosc Starosty Wielunskiego.

Przewodniczacy Rady Powiatu - Pan Krzysztof Owczarek odczytal opinie

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Wieluniu.

Opinia stanowi zalacznik do protokolu.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - prosze

Pana Majora - Naczelnika Wydzialu Architektury i Budownictwa o wyjasnienie.

Pan Henryk Major - Naczelnik Wydzialu Architektury i Budownictwa -

sprawa dotyczy dzialki polozonej przy ulicy Kaliskiej, bedacej wspólwlasnoscia

skarzacego i Panstwa Majnert, a konkretnie budynków na tej dzialce, które

kwestionowane sa przez skarzacego w sensie legalnosci. Pan Borowiec zwrócil sie

z tym pytaniem do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego gdzie zostalo

wszczete postepowanie w sprawie legalnosci budynku. Sprawy legalnosci budynków

nie naleza do wlasciwosci Starostwa Powiatowego w Wieluniu.

Jest to skarga na dzialalnosc Naczelnika Wydzialu Architektury i Budownictwa

aczkolwiek w tej skardze zawartych jest wiele róznych watków, których nie jestem

w stanie zebrac. Skarga glównie dotyczy odpowiedzi, której udzielilem Panu

Borowcowi. Nie znalazla ona ani zrozumienia ani zadowolenia skarzacego.

Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego wystapil do nas z zapytaniem czy

istnieje jakis dokument stwierdzajacy legalne wybudowanie budynku na dzialce Pana

Borowca i Pana Majnerta. Na to pytanie udzielilismy odpowiedzi przekazujac kopie

pisma do wiadomosci Panu Borowcowi i Panu Majnertowi. Odpowiedz zostala

uznana za niepelna i lakoniczna. To wywolalo burze. Odpowiedzi na skarge z pelnym

wyjasnieniem udzielil Starosta Wielunski. Uscisle te odpowiedz. Napisalismy, ze w

rejestrach z roku 1991 - 2005 nie odnaleziono dokumentu stwierdzajacego, ze

zostalo zlozone pozwolenie na budowe na przedmiotowe obiekty (nie wiemy, o które

obiekty pyta Pan Borowiec). Niezrozumiala dla skarzacego byla data ,,28 sierpnia

1990r." Wprawdzie nie zostala ona wyjasniona, ale powinna byc znana, poniewaz
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z ta data zostaly utworzone Urzedy Rejonowe. Natomiast w czasie sprzed w/w daty

pozwolenia byly wydawane przez gminy, w tym przypadku przez Urzad Miasta. Pan

Borowiec zwrócil sie z tym pytaniem do Urzedu Miasta w Wieluniu. Odpowiedz, która

otrzymal brzmiala jednoznacznie: gmina nie posiada takich dokumentów.

Jeszcze raz podkreslam, w Wydziale Architektury w tej sprawie nie toczy sie zadne

postepowanie. Nie mozemy tez prowadzic sledztwa. Przepisy mówia jednoznacznie,

ze dokumenty wytworzone przez gminy powinny byc przechowywane w gminach. Po

utracie aktualnosci moga byc przekazane do archiwum panstwowego. Dziekuje.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - czy w tym

punkcie ktos chcialby zabrac glos? Nie widze. Prosze Komisje Uchwal i Wniosków

o odczytanie projektu uchwaly.

Radna Maria Nowaczyk odczytala projekt uchwaly, który stanowi zalacznik do

protokolu.

Radny KrzysztofOwczarek- PrzewodniczacyRady Powiatu- dziekuje.

Kto jest za podjeciem uchwaly w proponowanym brzmieniu, prosze o podniesienie

reki.

Rada Powiatu jednoglosnie (14 radnych glosowalo) podjela uchwale

nr XLVI/270/06 w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Zdzislawa Borowca na

dzialalnosc Starosty Wielunskiego.

Radny Janusz Majnerl zostal wylaczony z glosowania.

Uchwala stanowi zalacznik do protokolu.
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Pkt 13 i 14

Interpelacie i zapytania.

Wnioski i oswiadczenia radnych.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - do radia

proponuje oddelegowac radnego Józefa Kowala Przewodniczacego Komisji Rozwoju

Gospodarczego, Ochrony Srodowiska, Rolnictwa i Promocji Powiatu.

Czy sa uwagi lub inne propozycje? Nie widze.

Propozycja Przewodniczacego Rady Powiatu - Pana Krzysztofa Owczarka

zostala przyjeta przez aklamacje.

Radny Józef Kowal równiez wyrazil zgode.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu -

przypominam o uroczystosci uchwalenia Konstytucji 3 Maja i o sesji w dniu 5 maja,

na której zostana wreczone medale "Pro Memorial", Krzyz Zeslanców Sybiru oraz

"Zasluzony dla Ziemi Wielunskiej". Poczty Choragwiane zostaly juz wyznaczone. Do

piatku nalezy zlozyc oswiadczenia majatkowe.

Do odczytania charakterystyk osób odznaczonych medalem "Zasluzony dla

Ziemi Wielunskiej" zostali wyznaczeni: radny Piotr Zóltaszek, radny Pawel Okrasa,

radny Józef Majda, radna Maria Nowaczyk i radna Grazyna Ryczynska.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - w dniu

2 maja o godzinie 10.00 odbedzie spotkanie u Starosty z w/w osobami. Czy w tym

punkcie ktos chcialby zabrac glos? Nie widze.
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Pkt 15

Zamkniecie XLVI sesii Radv Powiatu w Wieluniu.

Radny Krzysztof Owczarek - Przewodniczacy Rady Powiatu - zamykam

XLVI sesje Rady Powiatu. Dziekuje wszystkim za przybycie.

Protokolowaly:

Anna Lis
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